
P r o t o k ó ł  nr XIX/08 

z XIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się dnia  24 stycznia 2008r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 

1. Otwarcie XIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram XIX sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza wraz z jego zastępcami, radnych, kierowników  

i pracowników urzędu miasta, mieszkańców Kłodzka oraz wszystkich przybyłych na 

obrady XIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie waŜności sesji. 

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iŜ w sesji bierze udział 21  

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie Pan Przewodniczący poprosił o uczczenie minutą ciszy tragedii jaka miała 

miejsce w dniu wczorajszym, gdzie podczas katastrofy lotniczej zgięło 20 oficerów wojska 

polskiego. 

 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią 

Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 21 głosami „za”, 

poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XIX sesji 

Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono, przyjęto go jednogłośnie 21 głosami „za”. 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
5. Zatwierdzenie protokołu z XVII sesji 
6. Zatwierdzenie protokołu z XVIII sesji.  
7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
8. Informacja o pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w 2007 roku. 
9. Przyjęcie planu pracy Komisji stałych  Rady Miejskiej na rok 2008. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kłodzku 

przy ul. Kusocińskiego 2, druk nr 159. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego, druk nr 
167. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego, druk nr 
168. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie pomnika w Kłodzku, 
druk nr 163. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  dla Miasta Kłodzka Gminnego Programu  
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2008, druk nr 164. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego między; Rzeką Nysą 
Kłodzką, ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha Korfantego, Rzeką Nysą 
Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami fortu Owcza Góra, zabudową przy ul. Śląskiej, 
ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, Potokiem Jawornik, 
granicami miasta, terenami wojskowymi 
 i ul. Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku w zakresie  zmiany przeznaczenia terenów 
bezpośrednio przyległych do fortu Owcza Góra, druk nr 165. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części „ 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru południowo – 
zachodniej części miasta Kłodzka” oraz „Miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu połoŜonego między ulicami: Spółdzielczą, Rodzinną, 
Łąkową i Objazdową w Kłodzku” – kwartał ograniczony ulicami Przyjaciół Dzieci, 
Rodzinną, Łąkową  i Spółdzielczą, druk nr 166. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych   
w Szkolnym Schronisku MłodzieŜowym w Kłodzku, druk nr 169. 

18. Interpelacje i zapytania radnych.  
19. Wnioski i oświadczenia radnych.  
20. Sprawy róŜne. 
21. Zakończenie sesji. 
 
5. Zatwierdzenie protokołu z XVII sesji. 

Uwag do protokołu nie wniesiono – przyjęto go jednogłośnie 21 głosami „za”. 

 

6. Zatwierdzenie protokołu z XVIII sesji.  

W tym przypadku równieŜ nie wniesiono uwag do protokołu – przyjęto go jednogłośnie 

21 głosami „za”. 

 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1). 

Uwag i zapytań do sprawozdania nie stwierdzono.  

 

8. Informacja o pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w 2007 roku. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji za 2007 rok. 

      W styczniu komisja pracowała w 7 osobowym składzie pod przewodnictwem 
Ryszarda Wójcika.  Po objęciu przez przewodniczącego zaszczytnej funkcji  w urzędzie, 
od lutego do końca roku pozostał 6 osobowy następujący skład: 
1.Eugeniusz Bednarczyk – przewodniczący komisji. 
2.Stanisław Ferenc – zastępca przewodniczącego komisji. 
3.Maciej AwiŜeń – członek komisji. 
4.Piotr Brzostowicz – członek komisji. 
5.Zuzanna Kasprzyk – Wojciechowska – członek komisji. 
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6.Celina Włodarczyk – członek komisji. 
      W ciągu  roku komisja odbyła 18 posiedzeń, na których wydała 63 opinie do 
projektów uchwał rodzących swoją treścią skutki finansowe dla budŜetu gminy oraz 
skierowała do Burmistrza  42 wnioski, w części dotyczące spraw indywidualnych 
wynikających z wniosków mieszkańców, w większości wypracowanych podczas 
rozpatrywania następujących tematów: 
1) informacji o bieŜącej  realizacji zadań z wykazu wydatków, które nie wygasają  
z zakończeniem roku budŜetowego, 
2) informacji skarbnika o realizacji dochodów i wydatków budŜetu 2006 roku, 
3) analizowania wykonania budŜetu w oparciu o sprawozdania finansowe Rb, 
4) analizowanie zmian budŜetu dokonanych zarządzeniami Burmistrza, 
5) analiza wykonania budŜetu 2006 roku i wypracowanie stosownej opinii, 
6) informacja o skutkach finansowych wynikających z projektów organizacyjnych szkół 
prowadzonych  przez gminę, 
7) informacja o realizacji  zadań budŜetu w zakresie wydatków związanych  
z gospodarowaniem mieniem komunalnym, 
8) informacja o realizacji budŜetu w zakresie opracowań urbanistycznych, 
9) informacja o kierunkach i moŜliwościach uzyskania pomocy zewnętrznej, 
     Kończąc, jako przewodniczący komisji, dziękuję koleŜankom i kolegom za bardzo 
wysoka frekwencję w posiedzeniach oraz duŜe zaangaŜowanie w pracy komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski przedstawił sprawozdanie z pracy 

Komisji za 2007 rok. 

 Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego, 
składająca się z 11 członków pracowała w oparciu o plan pracy na rok 2007 przyjęty 
przez komisje rady miejskiej w styczniu 2007 roku. 

 W roku 2007 komisja odbyła ogółem 20 posiedzeń, na których omawiała 
zagadnienia merytoryczne wynikające z planu  pracy i bieŜącej działalności Rady 
Miejskiej, a takŜe opiniowała materiały przygotowane pod obrady sesji. 
W posiedzeniach uczestniczyli burmistrz, zastępca burmistrza, kierownicy wydziałów               
i prezesi spółek gminnych, stosownie do omawianych tematów.  
       Komisja w 2007 roku złoŜyła 17 wniosków dotyczących  głównie spraw lokalowych. 
W pierwszym półroczu 2007 roku odbyło się 13 posiedzeń podczas, których zrealizowano 
następujące tematy:  
1. Realizacja zadań powierzonych ZAMG Spółce z o.o. w zakresie gospodarowania 
majątkiem gminy. 
2. Zasady gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy. 
3. Drogi gminne na terenie miasta Kłodzka – organizacja ruchu kołowego. 
3. Plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. 
4. Strategia rozwoju miasta Kłodzka, programy rewitalizacji, koncepcja lokalizacji i 
budowy krytej pływalni. 
5. Czystość i porządek w mieście. 
6.Parkingi na terenie miasta. 
7.Zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
8. Utrzymanie i zagospodarowanie terenów zielonych w mieście. 
9. Turystyka w polityce zagospodarowania przestrzennego miasta, gminy wiejskiej, 
powiatu kłodzkiego. 
10. Zasady najmu lokali uŜytkowych stanowiących własność gminy miejskiej w Kłodzku. 
11. Inwestycje ekologiczne w powiecie i mieście. 
12. Plan zagospodarowania przestrzennego miasta. 
13. Stan urządzeń znajdujących się na cmentarzach komunalnych – warunki umowy na 
zarządzanie cmentarzem. 
W drugim półroczu 2007 roku wiodące tematy jakimi zajmowała się komisja:  
14. Eksploatacja oświetlenia ulicznego. 
15. Opłaty za umieszczenie reklam na mieniu komunalnym. 
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16. Stan techniczny obiektów oświatowych – potrzeby inwestycyjne zgłaszane do 
budŜetu. 
17. Ochrona środowiska – gospodarka wodno – ściekowa miasta oraz gminy wiejskiej. 
18. Potrzeby remontowe i inwestycyjne na obiektach sportowych OSiR. 
19. Plan rewitalizacji „Wyspy Piasek”. 
20. Przetargi publiczne prowadzone w spółkach gminnych i Urzędzie Miejskim. 
      Udział radnych na posiedzeniach komisji kształtował się na poziomie od 90% - do 
100%. 
Tematy prac komisji zostały zrealizowane w czym uczestniczyli następujący jej 
członkowie: 
1. Zygmunt śerkowski – przewodniczący komisji. 
2. Zofia Bielecka – z-ca przewodniczącego komisji. 
3. Maciej AwiŜeń – członek komisji. 
4. Eugeniusz Bednarczyk – członek komisji. 
5. Zdzisław Duda – członek komisji. 
6. Zuzanna Kasprzyk – Wojciechowska – członek komisji. 
7. Tadeusz Kmiecik – członek komisji. 
8. Jolanta Kobak  - członek komisji. 
9. Grzegorz Muskała – członek komisji. 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk przedstawiła sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji za 2007 

rok. 

 Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki w roku 2007 odbyła  
16  posiedzeń w tym 12 posiedzeń zgodnie z przyjętym planem pracy. 
W posiedzeniach Komisji uczestniczyli: 
- merytoryczni pracownicy Urzędu Miasta 
- pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej 
- pracownicy Ośrodka Sportu i Rekreacji 
- pracownik Szkolnego Schroniska MłodzieŜowego 
- przedstawiciele organizacji pozarządowych, które realizują zadania z zakresu pomocy 
    na rzecz najuboŜszej społeczności miasta, osób niepełnosprawnych, bezdomnych, 
- przedstawiciele organizacji i klubów sportowych realizujących zadania sportowe  
   z dziećmi i młodzieŜą, 
- przedstawiciele SP ZOZ Kłodzko. 
 Komisja zajmowała się sprawami istotnymi dla prawidłowego prowadzenia polityki 
społecznej w tym między innymi: 
- realizacją Miejskiego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii, 
- opieką medyczną i stomatologiczną w podległych placówkach oświatowych, 
- stanem bazy sportowej w mieście oraz problemami występującymi w realizacji zadań    
    Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
- problemami nurtującymi środowisko nauczycieli wychowania fizycznego, trenerów,   
    działaczy sportowych realizującymi zajęcia sportowo-rekreacyjne ze środków  
    gminnych, 
-  realizacją zadań profilaktycznych i socjoterapeutycznych na rzecz dzieci i młodzieŜy 
- zabezpieczeniem podopiecznych OPS w tym m. innymi działalnością Jadłodajni  
    i Noclegowni, 
 - realizacją zadań związanych z przygotowaniem miasta do sezonu turystycznego 
 - zabezpieczeniem bazy noclegowej dla turystów, 
 - przygotowaniem letniego wypoczynku dla dzieci i młodzieŜy z rodzin patologicznych, 
 - opieką zdrowotną i rehabilitacyjną na rzecz mieszkańców miasta, 
- rodzajami i zakresem pomocy świadczonej ze środków budŜetowych na rzecz  
     najuboŜszych przez Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Członkowie Komisji odbyli wizyty w Jadłodajni i Noclegowni, gdzie mieli moŜliwość 
zapoznania się z zakresem tej formy pomocy na rzecz najuboŜszych. 
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Wizytowali Twierdzę Kłodzką i Fort Owcza Góra, gdzie zapoznano się z ogromem prac 
niezbędnych do wykonania by obiekty te mogły stać się atrakcjami turystycznymi miasta. 
Komisja opiniowała przedkładane projekty uchwał Rady Miejskiej. 
Efektem prac Komisji było złoŜenie 54 wniosków mających istotny wpływ na prawidłowe 
prowadzenie polityki społecznej. 45 wniosków złoŜonych zostało do Burmistrza Miasta 
Kłodzka. 9 wniosków Komisji złoŜonych zostało do Powiatowej Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych. Wnioski te zostały pozytywnie zaopiniowane i przyjęte przez 
Radę Powiatu Kłodzkiego. 
W okresie letnim dzięki staraniom przewodniczącej Komisji oraz radnym Zdzisławowi 
Dudzie i Zygmuntowi śerkowskiemu moŜliwym było obdarowanie uczestników I turnusu 
półkolonii słodyczami. Uczestnicy II turnusu półkolonii uczestniczyli w wycieczce do 
Ogrodu  
Zoologicznego we Wrocławiu połączonej z posiłkiem w McDonaldzie. Z tego tytułu nie 
wystąpiły dodatkowe wydatki z budŜetu miejskiego.  
Przewodnicząca Komisji aktywnie uczestniczyła w pracach związanych z powstaniem  
w naszym mieście Uniwersytetu Trzeciego Wieku, który rozpoczął działalność w roku 
akademickim 2007/2008 oraz w pracach zespołu realizującego Rządowy Program na 
rzecz Społeczności Romskiej. Oba te zadania omawiane były na posiedzeniach Komisji. 
Ich realizacja była moŜliwa dzięki duŜemu zaangaŜowaniu pracowników Ośrodka Pomocy 
Społecznej. 
Członkowie Komisji uczestniczyli w uroczystej Wieczerzy Wigilijnej dla najuboŜszych, 
która odbyła się w dniu 21.12.2007 roku i która na stałe wpisała się do miejskiego 
kalendarza. 
Podkreślenia wymaga fakt, Ŝe w realizację tego potrzebnego zadania nie są angaŜowane 
środki budŜetowe. Koszty pozostają po stronie organizacji pozarządowych oraz kłodzkich 
przedsiębiorców i kupców. KaŜdy uczestnik Wieczerzy dodatkowo otrzymuje paczkę 
Ŝywnościową zabezpieczającą Ŝywność na okres świąteczny. 
RównieŜ realizacja tego zadania w większości spoczywa na pracownikach Ośrodka 
Pomocy Społecznej.  
W okresie sprawozdawczym Komisja nie zrealizowała wizyt w świetlicach 
socjoterapeutycznych. Zadanie to będzie realizowane w roku 2008.  
Nie zostały zrealizowane następujące wnioski Komisji: 
- utworzenie noclegowni dla kobiet, 
- zakup preparatu fluorowego w ramach profilaktyki stomatologicznej wśród dzieci  
i młodzieŜy, 
- impreza "powitanie wiosny" w dniu 21.03.2007r. w ramach dotychczasowego "dnia 
wagarowicza", a mająca na celu propozycję poŜytecznego spędzenia czasu. 
Realizacja Planu pracy Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki  w roku 
2007 w tak duŜym zakresie moŜliwa była dzięki zaangaŜowaniu i aktywności jej 
członków, którymi byli  radni: Celina Włodarczyk, Teresa Ludwin, Danuta Kołt, Zofia 
Bielecka, Adam Kwas, Józef Trocki i Stanisław Ferenc. 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski przedstawił 

sprawozdanie z pracy Komisji za 2007 rok. 

Komisja Edukacji i Kultury rok 2007 rozpoczęła w składzie: 

1. Krzelowski Witold – Przewodniczący 
2. Kobak Jolanta – Z-ca Przewodniczącego 
3. Brzostowicz Piotr – Członek Komisji 
4. Ludwin Teresa – Członek Komisja 
5. Michalski Leszek – Członek Komisji 

W miesiącu lutym w związku z powołaniem Pana Witolda Krzelowskiego na Zastępcę 
Burmistrza Miasta Kłodzka nastąpiła zmiana na funkcji przewodniczącego Komisji, na 
którą wybrano Leszka Michalskiego. W miesiącu marcu wybrano radnego Grzegorza 
Wnuka. 
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Ogółem w 2007 roku Komisja odbyła 14 posiedzeń, realizując przyjęty w styczniu plan 
pracy. Frekwencja na posiedzeniach komisji była bardzo dobra, nie odnotowano 
nieobecności nieusprawiedliwionych, trzykrotnie na posiedzeniach komisji nie było radnej 
Teresy Ludwin a dwukrotnie radnych – Jolanty Kobak i Piotra Brzostowicza.  
  Komisja zapoznawała się z funkcjonowaniem placówek oświatowych i jednostek 
kultury przeprowadzając wizje w ich siedzibach. Ogółem odbyło się sześć posiedzeń 
wyjazdowych – w Zespole Szkół Integracyjnych, Zespole Przedszkolno - śłobkowym nr 1,  
w Zespole Przedszkolno- śłobkowym nr 2, w Kłodzkim Ośrodku Kultury, w Muzeum Ziemi 
Kłodzkiej, w Powiatowej i Miejskiej Bibliotece Publicznej oraz wspólne z Komisją Zdrowia, 
Sportu i Turystyki na Forcie Owcza Góra. 
 W posiedzeniach Komisji uczestniczyli kaŜdorazowo pracownicy Wydziału Spraw 
Społecznych Urzędu Miasta w Kłodzku. Materiały niezbędne do pracy Komisji były 
przygotowywane przez pracowników wydziału oraz jednostki organizacyjne oświaty                
i kultury terminowo oraz w sposób wyczerpujący. 
 Poza problematyką związaną z funkcjonowaniem jednostek oświaty i kultury, 
Komisja zajmowała się problematyką wypoczynku dzieci i młodzieŜy, organizacją zajęć 
pozaszkolnych, przygotowaniem wiodących imprez kulturalnych w mieście, okresową 
oceną realizacji budŜetu oświaty i kultury. 
 W trakcie posiedzeń wypracowano 31 opinii dot. projektów uchwał Rady Miejskiej 
oraz opinię w sprawie realizacji budŜetu za rok 2006 rok. Komisja Edukacji i Kultury 
przyjęła w 2007 roku 32 wnioski, które zostały przekazane Burmistrzowi Miasta Kłodzka. 
Szczegółowe rozliczenie stopnia realizacji przyjętych przez Komisję wniosków nastąpi na 
styczniowym posiedzeniu Komisji. 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego 

radny Pan Tadeusz Kmiecik przedstawił sprawozdanie z prac Komisji za 2007 rok. 

 Komisja w składzie przewodniczący Zdzisław Duda, zastępca przewodniczącego 
Tadeusz Kmiecik, członkowie Zdzisława Górska, Janusz Kocoń, Józef Trocki, Zygmunt 
śerkowski odbyła piętnaście posiedzeń merytorycznych wnikających z planu pracy w tym 
dwa posiedzenia nadzwyczajne poza urzędem z wybranymi tematami t.j  w siedzibie 
KOK-u i na terenie Twierdzy Kłodzkiej. 
 Komisja w współdziałaniu ze słuŜbami mundurowymi analizowała stan zagroŜenia 
bezpieczeństwa na drogach i stan zagroŜenia poŜarowego obiektów w mieście.  
 BieŜąco oceniała czystość ulic i chodników miejskich oraz przygotowanie ich do 
okresu zimowego. 
 WaŜnym tematem naszych posiedzeń była ocena funkcjonowania OPS, PCK, PKPS, 
Caritasu, Towarzystwa św. Brata Alberta w zakresie szeroko pojętej pomocy społecznej 
dla najuboŜszych. 
Komisja w ramach swoich moŜliwości udzielała rady i pomocy osobom ubiegającym się  
o bliŜej określone wsparcie.  
 W okresie sprawozdawczym komisja złoŜyła 49 wniosków skierowanych do 
burmistrza. Ich szczegółowa treść znajduje się w protokołach z posiedzeń komisji. Na 
większość z nich otrzymano odpowiedź pozytywną. Pozostałe wg. zapowiedzi burmistrza 
będą realizowane w miarę posiadanych środków.  
 Na swoich posiedzeniach przyjmowała równieŜ interesantów i opiniowała projekty 
uchwał Rady Miasta.  
 Pomimo nakładających się nieraz problemów komisja pozytywnie ocenia 
współpracę z pokrewnymi komisjami Rady i Urzędem Miasta. 
 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Pan Adam Kwas przedstawił sprawozdanie  

z pracy Komisji za 2007 rok. 
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Komisja Rewizyjna ukonstytuowała się uchwałą Rady Miejskiej w Kłodzku nr V/42/2007  
z dnia 25 stycznia 2007 „W sprawie składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Kłodzku w składzie: 

1. Adam Kwas – przewodniczący. 
2. Janusz Kocoń – zastępca przewodniczącego. 
3. Członkowie: Zdzisława Górska, Danuta Kołt, Grzegorz Muskała, Leszek Michalski, 

Witold Krzelowski. Na skutek zrzeczenia się mandatu radnego i powołania na 
stanowisko zastępcy Burmistrza Miasta Komisję opuścił Witold Krzelowski. W Jego 
miejsce Rada Miejska powołała radnego Grzegorza Wnuka.  

Na jednym z pierwszych posiedzeń Komisja uchwaliła  plan pracy na rok 2007. Zgodnie 
ze statutem gminy Rada Miejska przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2007            
w formie uchwały. 
Głównym załoŜeniem prac Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej była systemowa kontrola 
merytoryczna zasadności i celowości wydatków budŜetowych oraz działań Burmistrza 
Miasta Kłodzka i podległych Burmistrzowi jednostek organizacyjnych naszej Gminy. 
Komisja rozpatrywała działalność samorządu Kłodzka w kontekście moŜliwości                      
i umiejętności pozyskania środków oraz przygotowania do realizacji Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego oraz sektorowych programów 
operacyjnych posiadających wsparcie finansowe Unii Europejskiej.  
W roku 2007 odbyło się 12 posiedzeń Komisji, która sformułowała 17 wniosków 
do Burmistrza Miasta oraz 3 opinie, w tym dwie w spawie skarg na czynności Burmistrza 
Miasta, oraz opinię w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania 
budŜetu miasta za rok 2006. Działały takŜe powołane przez Komisję zespoły kontrolne, 
wykonujące bieŜące zadania przydzielone przez Komisję oraz jej Przewodniczącego. 
W pracach Komisji uczestniczyli, udzielając informacji i wyjaśnień: p. Antoni Muskała – 
mieszkaniec Kłodzka, zastępca burmistrza p. Ryszard Wójcik, sekretarz gminy miejskiej  
p. Tomasz Chmielowski, Skarbnik Gminy – p. Henryka Popiel, p. Agnieszka Czuczwara – 
główny księgowy gminy miejskiej Kłodzko, pracownicy Urzędu Miasta Kłodzka:                    
p. Wojciech Zimoch, p. Aleksandra Gwizdowska  z Wydziału Rozwoju UM, p. Kazimierz 
Jarosz audytor UM Kłodzko,  p. Rafał Batóg – inspektor d/s sprzedaŜy z Wydziału 
Gospodarki Gminnej i Remontów, p. Piotr Zieliński – Wydział Gospodarki Gminnej,              
p. Iwona Kowalska –inspektor d/s planowania przestrzennego, p. ElŜbieta Grzybek 
Kierownik Referatu d/s Gospodarki Mieszkaniowej i Wspólnot, prezes ZAMG sp. z o. o. – 
Artur Paprota, Waldemar Bicz – prezes Wodociągów Kłodzkich sp. z o. o. 
Zgodnie z planem  pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2007 przeprowadzono 
kontrole problemowe dotyczące: 
1. Kosztów utrzymania jednostek organizacyjnych gminy – w związku z jakością  
i skutecznością wykonania przez ww. jednostki zdań gminy (opieka społeczna, kultura, 
kultura fizyczna). Rozpatrzono równieŜ regulacje strategiczne gminy miejskiej w tym 
zakresie. Kontrola trwała w miesiącu sierpniu w Urzędzie Miasta i zakończyła się 
przedłoŜeniem wniosków Burmistrzowi Miasta w celu podjęcia działań oszczędnościowych. 
2. Analizy wydatków bieŜących i kosztów utrzymania Ośrodka Sportu i Rekreacji                   
w Kłodzku. PowyŜsza kontrola realizowana przez zespół kontrolny na terenie Ośrodka 
Sportu i Rekreacji nie stwierdziła uchybień w działaniach kontrolowanej jednostki. 
3. Zasad powoływania oraz zatrudniania pracowników na stanowiskach kierowniczych  
i merytorycznych w jednostkach organizacyjnych gminy miejskiej Kłodzko. 
Dokonano takŜe kontroli doraźnej budynków przy ul. Wiejskiej w Kłodzku wspólnie ze 
StraŜą Miejską. W ww. sprawie sformułowano wnioski od Burmistrza dotyczące  dalszego 
funkcjonowania tego osiedla. 
W marcu i kwietniu r. 2007 Komisja Rewizyjna zajmowała się oceną wykonania budŜetu 
miasta Kłodzka za rok 2006 oraz przygotowała opinię w sprawie udzielenia absolutorium 
władzy wykonawczej za 2006 rok. 
Ponadto, z uwagi na duŜe wydatki w dziale „Oświata”, Komisja zleciła wstępną kontrolę 
zasad planowania oraz załoŜeń budŜetowych w tym dziale, zasadności i celowości 
niektórych wydatków, przekraczających znacznie, naszym zdaniem, krajowe standardy. 
Wnioski z prac podkomisji posłuŜą, za zgodą Wysokiej Rady, do przeprowadzenia 
całościowej oceny strony wydatkowej i dochodowej w dziale „Oświata”. 
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Komisja dokonywała takŜe bieŜących analiz informacji zawartych w biuletynie informacji 
publicznej miasta Kłodzka, wnosiła do Burmistrza o wyjaśnienia oraz informacje 
niezbędne  
w jej pracy. Na podstawie zebranych danych oraz przedstawianego przez pracowników 
Urzędu Miasta i jednostek organizacyjnych Gminy materiału oraz analiz Komisji – 
formułowano wnioski do realizacji przez władzę wykonawczą. W grudniu sporządziliśmy 
ankietę, w sprawie dotychczasowych działań dla wykorzystania  moŜliwości pozyskania 
środków ze źródeł zewnętrznych, którą za pośrednictwem Przewodniczącego Rady 
przekazaliśmy do Burmistrza z prośbą o przekazanie do wypełnienia jednostkom 
organizacyjnym naszej Gminy. Wyniki tej ankiety posłuŜą do pozyskania informacji 
odnośnie moŜliwości pozyskania środków zewnętrznych, jak równieŜ wnioskowania                      
o podjęcie moŜliwych do zrealizowania działań w celu poprawy moŜliwości kadrowych 
oraz koordynacji działań w tym zakresie na poziomie Gminy.  
Komisja formułowała wnioski dotyczące całości polityki gminy w zakresie gospodarowania 
mieniem, informacji oraz promocji; wnioski kierowane były za pośrednictwem 
Przewodniczącego Rady Miejskiej do Burmistrza Miasta. Podkreślić naleŜy raz jeszcze, Ŝe 
Komisja widzi pilną potrzebę intensyfikacji oraz koordynacji działań w przedmiocie 
pozyskiwania środków zewnętrznych z programów pomocowych Unii Europejskiej na 
zadania publiczne samorządu Miasta Kłodzka. Aktualizacji wymaga „Strategia Rozwoju 
Miasta Kłodzka”, jak równieŜ – co było jednym z wniosków Komisji – opracowanie 
programu gospodarczego samorządu miasta Kłodzka na bieŜącą kadencję. Jednym  
z wniosków Komisji był takŜe postulat wprowadzenia budŜetu zadaniowego, który mógłby 
uporządkować i ujednolicić procedury planowania, finansowania i realizacji zadań gminy – 
czyniąc jej gospodarkę bardziej przejrzystą. Będziemy wnioskować o podjęcie 
konkretnych działań w celu wdroŜenia procedur budŜetu zadaniowego w naszej Gminie. 
W dalszym ciągu za bardzo istotną uwaŜamy rzetelną realizację zadań wynikających            
z ustawy o dostępie do informacji publicznej: informacje zamieszczane na stronach 
internetowych  
w Biuletynie Informacji Publicznej wymagają aktualizacji oraz bieŜącego monitorowania – 
są bowiem wizytówką Gminy.  
W imieniu własnym i Wysokiej Rady dziękuję za współpracę i aktywność wszystkim 
członkom Komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji Doraźnej ds. Lokalowych radna Pani Danuta Kołt 

przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji za 2007 rok. 

Komisja Doraźna ds. Lokalowych działa o 25 stycznia 2007r. 
W następującym składzie: 
1. Danuta Kołt – Przewodnicząca 
2. Zdzisława Górska – vi-ce przewodnicząca 
3. Teresa Ludwin – członek 
4. Zdzisław Duda – członek 
5. Stanisław Ferenc – członek 
6. Grzegorz Muskała – członek 
Zgodnie ze statutem miasta Kłodzka Komisja doraźna wykonuje ściśle określone przez 
radę zadan, a polegają one na opiniowaniu wniosków mieszkaniowych, zatwierdzanie list 
osób zakwalifikowanych  w danym roku do przydziału lokali mieszkalnych, lokali 
socjalnych oraz lokali do remontu we własnym zakresie. 
Komisja w 2007 roku odbyła 19 posiedzeń, na których sformułowała 13 wniosków do 
Burmistrza Miasta Kłodzka. 
Staraniem Komisji został powołany zespół koordynujący sprawy przydziału mieszkań 
socjalnych w składzie: 
- Burmistrz Miasta Kłodzka Bogusław Szpytma 
- Wszyscy członkowie Komisji Doraźnej ds. Lokalowych – D. Kołt, Z. Górska, T. Ludwin,  

Z. Duda, S. Ferenc, G. Muskała, 
- Przedstawiciel Spółdzielni Mieszkaniowej w Kłodzku Pani Magdalena Herberger 

Gostomska, 
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- Przedstawiciel Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Jacek Kubicki. 
W pracach komisji uczestniczyli, udzielając informacji, wyjaśnień oraz przedstawiając 
swoje sytuacje mieszkaniowe mieszkańcy miasta Kłodzka, oraz Burmistrz Miasta Kłodzka 
Bogusław Szpytma. Z-ca Burmistrza Ryszard Wójcik, Radca Prawny Paweł Pochodyła, 
Skarbnik Gminy Pani Henryka Popiel, Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Kłodzku Pan 
Bogdan Berczyński, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Kłodzku Pan Jacek Kubicki, 
Kierownik Referatu ds. Mieszkaniowych i Lokalowych Pani ElŜbieta Grzybek i Pani Dorota 
Drozd Terek, Przewodniczący Rady Miasta Pan Henryk Urbanowski, Przewodniczący 
Komisji Gospodarki Komunalnej Pan Radny Zygmunt śerkowski. 
Komisja trzykrotnie wyjeŜdŜała do mieszkańców miasta Kłodzka w sprawach trudnych do 
rozstrzygnięcia. 
W imieniu własnym i Wysokiej Rady dziękuję wszystkim członkom Komisji za aktywność, 
rzetelność i współpracę w 2007 roku.  
 
 
9. Przyjęcie planu pracy Komisji stałych  Rady Miejskiej na rok 2008. 

�Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk przedstawił plan pracy Komisji BudŜetu, 
Finansów  
i Polityki Gospodarczej na 2008 rok. 
Styczeń 
1.Przyjęcie planu pracy komisji na 2008 rok. 
2.Przyjecie sprawozdania o pracy komisji w 2007 roku. 
3.Opiniowanie projektów uchwał. 
4.Sprawy róŜne. 
 
Luty 
1.Informacja o bieŜącej realizacji zadań z wykazu wydatków niewygasających na 2008 
rok. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
 
Marzec 
1.Analiza wykorzystania  środków z programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w 2007 roku. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
 
Kwiecień 
1.Analiza sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za 2007 rok  
i wydanie opinii. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
 
 
Maj 
1.Informacja na temat finansowania  przez budŜet zadań wynikających z uczestnictwa 
gminy we wspólnotach mieszkaniowych, kosztów zarządzania  gminną substancją 
mieszkaniową oraz zapoznanie o potrzebach budownictwa socjalnego. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
 
Czerwiec 
1.Informacja o programie reformy oświaty zmierzającego do zmniejszenia wydatków 
gminy. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
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Lipiec 
Urlop. 
 
Sierpień 
1.Analiza wykonania budŜetu za I półrocze 2008 roku i opinia. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
 
Wrzesień 
1.Wypracowanie przez komisję wniosków do budŜetu 2009 roku. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
 
Październik 
1.Informacja skarbnika o realizacji dochodów i wydatków budŜetu 2008 roku. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
 
Listopad 
1.Wypracowanie opinii do projektu budŜetu 2009 roku. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
 
Grudzień 
1.Wypracowanie ostatecznej wersji projektu budŜetu na 2009 rok. 
2.Opiniowanie projektów uchwał. 
3.Sprawy róŜne. 
Uwag do planu pracy nie wniesiono. Przyjęto go jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
�Radny Pan Zygmunt śerkowski przedstawił plan pracy Komisji Gospodarki 
Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego na 2008 rok. 
 
Styczeń 
1.Przyjęcie planu pracy Komisji na 2008 rok. 
2.Strategia mieszkaniowa. Omówienie Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kłodzko.  
 
Luty 
1.Informacja na temat ochrony środowiska (miejski program). 
2.Informacja Burmistrza o zabezpieczeniu dochodów budŜetu na zadania inwestycyjne. 
3.Zasady umieszczania reklam na mieniu komunalnym. 
 
Marzec 
1.Analiza stanu chodników miejskich – potrzeby remontowe. 
2.Parkowanie na terenie miasta – umowy zawarte na parkingi. 
 
Kwiecień 
1.Omówienie zasad najmu lokali uŜytkowych stanowiących własność Gminy Miejskiej 
Kłodzko. 
2.Zawieranie umów z wykonawcami usług, remontów, inwestycje – zapoznanie się  
z warunkami umów finansowanych z budŜetu 2007/2008 roku. 
3.Opiniowanie wniosku o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Kłodzka. 
 
Maj 
1.Inwestycje związane z programem „Odra 2006” na terenie powiatu kłodzkiego ze 
szczególnym uwzględnieniem zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta Kłodzka. 
2.Inwestycje i remonty finansowane z budŜetu miasta – wyjście w teren. 
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Czerwiec 
1.Stan urządzeń znajdujących się na cmentarzach komunalnych – Regulamin cmentarza. 
2.Stan urządzeń, zieleni, drzew w parkach i na placach zabaw na gruntach miejskich – 
regulamin parku, placów zabaw i zasady korzystania z urządzeń. 
 
Lipiec 
1.Eksploatacja oświetlenia ulicznego. 
2.Drogi gminne, chodniki – stan prawny na podstawie obowiązujących przepisów ustawy.  
Organizacja ruchu kołowego. 
 
Sierpień 
1.Zapoznanie się z wykonaniem budŜetu miasta za półrocze 2008 roku. 
2.Stan techniczny obiektów oświatowych, potrzeby inwestycyjne zgłaszane do projektu 
budŜetu. 
 
Wrzesień 
1.Omówienie potrzeb remontowych i inwestycyjnych w salach sportowych, obiektach 
szkolnych oraz OSiR. 
2.Utrzymanie czystości i porządku na terenach oświatowych : przedszkola, szkoły. 
 
Październik 
1.Gospodarka wodno – ściekowa miasta – wyjazd do Wodociągów Kłodzkich, zapoznanie 
się z kosztami produkcji wody.  
2.Omowienie potrzeb remontowych i inwestycyjnych urządzeń wodociągowych  
i kanalizacyjnych.  
 
Listopad 
1.Omówienie wniosków do projektu budŜetu na 2009 rok. 
2.Aktualność planów zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzka. 
 
Grudzień 
1.Informacja na temat przetargów publicznych przeprowadzanych w spółce ZAMG  
i Urzędzie Miejskim. 
2.Realizacja wniosków zgłaszanych przez komisję. 
Uwag do planu pracy nie wniesiono. Przyjęto go jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
� Radna Pani Celina Włodarczyk przedstawiła plan pracy Komisji Zdrowia, Pomocy 
Społecznej, Sportu i Turystyki na 2008 rok. 
 
Styczeń 
1. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Planu Pracy Komisji za rok 2007. 
2. Opracowanie Planu Pracy Komisji na rok 2008. 
           

Luty 
 1. Analiza wykorzystania środków z Miejskiego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi  
i Narkomanii. 
 2. Zapoznanie się z ofertą OSiR, KOK, OPS oraz placówek oświatowych dla dzieci  
i młodzieŜy na okres ferii zimowych – wizyta w OSiR. 
           
 
Marzec 
1. Omówienie realizacji zadań z zakresu opieki społecznej za rok 2007 na podstawie 
sprawozdania z wykonania budŜetu. 
2. Zabezpieczenie placówek oświatowych w opiekę medyczną  i stomatologiczną. 
3. Omówienie realizacji zadań wynikających z przepisów ustawy o rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych. 
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Kwiecień 
1. Omówienie przygotowania miasta do sezonu turystycznego – wspólnie z Komisją 
Edukacji i Kultury. 
2. Plan imprez sportowo-rekreacyjnych na terenach otwartych na sezon letni. 
3. Omówienie przygotowań do obchodów Dni Kłodzka. 
           

Maj 
1. Przygotowanie miasta do realizacji wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieŜy. 
2. Stan zabezpieczenia sanitarno-epidemiologicznego miasta do sezonu turystycznego. 
3. Oferta promocyjna miasta na sezon turystyczny – wizytacja twierdz. 
         

Czerwiec 
1. Udział członków Komisji w posiedzeniach przetargowych na wyłonienie organizatorów 
wypoczynku letniego dzieci i młodzieŜy. 
2. Spotkanie z przedstawicielami organizacji pozarządowych realizujących zadania z 
zakresu pomocy społecznej ze środków gminnych. 
3. Wizyty członków Komisji w świetlicach socjoterapeutycznych. 
  

Lipiec 
1. Wizyty członków Komisji w miejscach prowadzenia zajęć sportowo - profilaktycznych  
z dziećmi i młodzieŜą w ramach akcji letniej. 
2. Zadania i potrzeby Ośrodka Sportu i Rekreacji w celu prawidłowego prowadzenia 
działalności w tym zakresie. 
 

Sierpień 
1. Informacja o stanie prac prowadzonych na terenie Twierdzy Kłodzkiej  i Fortu Owcza 
Góra oraz o działaniach w zakresie ochrony zabytków. 
2. Zakres działań podjętych w celu prawidłowego zabezpieczenia dzieci z rodzin 
patologicznych i ubogich przed rozpoczęciem roku szkolnego. 
3. Stan zabezpieczenia mieszkańców miasta w opiekę medyczną oraz rehabilitację 
ambulatoryjną. 
 
Wrzesień 
1. Stan bazy sportowej po sezonie letnim, potrzeby w tym zakresie. Przygotowanie do 
prowadzenia zajęć sportowych w obiektach zamkniętych. 
2. Ocena realizacji zadań z zakresu zajęć sportowych i rekreacyjnych  dla dzieci                      
i młodzieŜy w ramach akcji letniej. 
             
Październik 
1. Zabezpieczenie podopiecznych Ośrodka Pomocy Społecznej na sezon jesienno-zimowy. 
2. Wizyty członków Komisji w świetlicach socjoterapeutycznych, Jadłodajni i Noclegowni. 
 Listopad  
1.   Wypracowanie wniosków do projektu budŜetu gminy na rok 2009. 
2. Ocena zadań realizowanych przez organizacje pozarządowe w zakresie pomocy 
społecznej. 
3.  Spotkanie z nauczycielami wychowania fizycznego, trenerami i przedstawicielami 
klubów sportowych w celu omówienia problemów występujących podczas realizacji zadań 
zleconych przez gminę. 
  
Grudzień 
1. Ocena zadań zrealizowanych przez Urząd Miasta oraz podległe jednostki  
w zakresie promocji miasta, rozwoju sportu i turystyki.  
2. Przygotowanie planu pracy Komisji na rok 2009. 
 
Uwag do planu pracy nie wniesiono. Przyjęto go jednogłośnie 18 głosami „za”. 
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� Radny Pan Leszek Michalski przedstawił plan pracy Komisji Edukacji i Kultury na 
2008 rok. 

Styczeń 

1. Ocena stopnia realizacji wniosków zgłoszonych przez Komisję w 2007r. 
2. Informacja o planowanych organizacjach wypoczynku zimowego dzieci i młodzieŜy. 
3. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej 
4. Sprawy róŜne 
 
Luty 
1. Informacja na temat imprez kulturalnych planowanych do realizacji w 2008r. przez 

jednostki kultury i Urzędu Miasta w Kłodzku. 
2. Informacja na temat realizacji wiodących inwestycji w obszarze oświaty i kultury 

(kolejka gondolowa, basen przyszkolny, przedszkole, ośrodek kultury). 
3. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
4. Sprawy róŜne. 
 
Marzec 
1. Zapoznanie się ze stanem organizacyjnym, materialnym i kadrowym Gimnazjum nr 1- 

wizja lokalna. 
2. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
3. Sprawy róŜne. 
 
Kwiecień 
1. Analiza i ocena realizacji budŜetu 2007 w dziale 801.854 – Oświata i wychowanie oraz 

921- kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. 
2. Analiza programu organizacyjnego obchodów Dni Kłodzka. 
3. Zapoznanie się ze stanem zagospodarowania Fortecznego Parku Kulturowego- 

Twierdza Kłodzka- wizja lokalna na Twierdzy Głównej i Forcie Owcza Góra. 
4. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
5. Sprawy róŜne. 
 
Maj 
1. Zapoznanie się ze stanem organizacyjnym, ekonomicznym, materialnym i kadrowym 

Przedszkola nr 3- ul. Warty – wizja lokalna. 
2. Ocena głównych tras komunikacyjnych miasta- pieszych i kołowych- pod kątem ich 

estetyki i kompletności oznakowania dla turystów- wspólne z Komisją Gospodarki 
Komunalnej. 

3. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
4. Sprawy róŜne. 
 
Czerwiec 
1. Analiza oferty i stanu przygotowań do letniego wypoczynku dzieci i młodzieŜy. 
2. Opiniowanie kandydatur do nagród w ramach edycji konkursu „Leonardo”. 
3. Ocena przystosowania obiektów oświatowych i kultury dla potrzeb osób 

niepełnosprawnych. 
4. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku.  
5. Sprawy róŜne. 
 
Lipiec 
1. Ocena realizacji planu zagospodarowania wypoczynku dzieci i młodzieŜy w miejscu 

zamieszkania – wizja lokalna na obiektach OSiR i w placówkach szkolnych. 
2. Analiza programu organizacyjnego III Dni Twierdzy Kłodzkiej. 
3. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
4. Sprawy róŜne. 
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Sierpień 
1. Analiza oferty zajęć pozalekcyjnych na rok 2008/2009. 
2. Ocena stanu przygotowań do roku szkolnego 2008/2009. 
3. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
 
Wrzesień 
1. Zapoznanie się ze stanem zagospodarowania Fortecznego Parku Kulturowego – 

Twierdza Kłodzka – wizja lokalna na twierdzy Głównej i Forcie Owcza Góra. 
2. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
3. Sprawy róŜne. 
 
Październik 
1. Zapoznanie się ze stanem organizacyjnym, ekonomicznym, materialnym i kadrowym 

Szkoły Podstawowej nr 6 – ul B. Getta – wizja lokalna. 
2. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
3. Sprawy róŜne. 
 
Listopad 
1. Analiza przygotowania budŜetu na 2009rok w działach 801, 854 – Oświata                       

i wychowanie oraz 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego wraz z wnioskami 
do budŜetu. 

2. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
3. Sprawy róŜne. 
 
Grudzień 
1. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji IV za 2008 rok 
2. Opracowanie projektu planu pracy Komisji IV na 2009 rok. 
3. Opinie przedmiotowych projektów uchwał Rady Miejskiej w Kłodzku. 
4. Sprawy róŜne. 
 
Uwag do planu pracy nie wniesiono. Przyjęto go jednogłośnie 19 głosami „za”. 
 
� Radny Pan Tadeusz Kmiecik przedstawił plan pracy Komisji Spraw 
Obywatelskich  
i Porządku Publicznego na 2008 rok. 
 
Styczeń 
1. Sprawozdanie z działalności na rok 2007 jednostek organizacyjnych i referatów: 

a. Ośrodka Pomocy Społecznej 
b. Referatu Spraw Obywatelskich . BHP. Koordynator ds. Ochrony Ludności. 

2. Informacja o funkcjonowaniu Noclegowni i Jadłodajni. 
3. Przyjęcie plany pracy komisji na rok 2008. 
4. Sprawy róŜne. 
 
Luty 
1. Ocena Bezpieczeństwa w mieście za rok 2007 i wypracowanie kierunków poprawy 

bezpieczeństwa na rok 2008. 
a. sprawozdanie Policji, 
b. sprawozdanie StraŜy Miejskiej, 
c. sprawozdanie StraŜy PoŜarnej, 
d. sprawozdanie innych słuŜb mundurowych działających na rzecz poprawy 

bezpieczeństwa w mieście, StraŜ Graniczna, śandarmeria Wojskowa, Jednostka 
SOK oraz Agencja Ochrony Mienia. 

2. Bezpieczeństwo szkolne. 
3. Sprawy róŜne. 
 
Marzec 
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1. Rozpatrywanie problemów bezpieczeństwa przeciwpowodziowego Miasta Kłodzka, 
aktualny stan bezpieczeństwa. 

2. Ocena czystości ulic i chodników w mieście w okresie zimy a poprzez to ocena 
realizacji zadań firm sprzątających miasto- przygotowanie do sezonu letniego. 

3. Sprawy róŜne. 
 
Kwiecień 
1. Organizacja ruchu- stan dróg i oznakowanie w mieście. 
2. Bezpieczeństwo i przestrzeganie zasad sprzedaŜy alkoholu dzieciom i młodzieŜy  

w klubach dyskotekach na terenie miasta Kłodzka. 
3. Sprawozdanie o stanie bezrobocia w mieście. 
4. Sprawy róŜne. 
 
Maj 
1. Sprawozdanie z wykonania uchwały Miejskiego Programu profilaktyki i rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 
2. Ocena  przygotowania miasta do sezonu letniego: 

a. planu letniego wypoczynku dzieci i młodzieŜy w sezonie wakacyjnym ze 
szczególnym uwzględnieniem dzieci rodzin patologicznych, 

b. zagospodarowania parków miejskich, wyposaŜenie ciągów pieszych w kosze na 
śmieci, ulic miasta w tablice informacyjne oraz zatoczki i parkingi dla 
samochodów. 

3. Stan sanitarny miasta oraz gospodarki odpadami- sprawozdanie z działalności 
wysypiska. 

4. Sprawy róŜne. 
 
Czerwiec 
1. Współdziałanie samorządu z instytucjami i organizacjami w celu zwalczania patologii 

społecznych. 
2. Informacja Burmistrza w sprawie przebiegi przez Kłodzko tranzytu. 
3. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Ośrodka Sportu i Rekreacji. Twierdzy 

Kłodzkiej i Placu Zabaw. 
4. Sprawy róŜne. 
 
Lipiec 
1. Posiedzenie wyjazdowe- spotkanie ze StraŜą PoŜarną- bieŜąca działalność (warunki 

pracy, problemy i potrzeby) Zintegrowany system ratownictwa: 
a. ocena zagroŜenia poŜarowego w budynkach mieszkalnych oraz obiektach 

uŜyteczności publicznej. 
2. Wizytowanie środków kolonijnych dzieci i młodzieŜy w sezonie wakacyjno - letnim ze 

szczególnym uwzględnieniem wykorzystania środków gminnych – Miejskiego 
Programu Profilaktyki Rozwiązywania problemów alkoholowych wspólnie                          
z przedstawicielami Komisji III i IV RM. 

3. Sprawy róŜne. 
  
Sierpień 
1. Posiedzenie wyjazdowe- Komenda StraŜy Miejskiej- bieŜąca działalność (warunki 

pracy, problemy i potrzeby) 
a. omówienie stanu czystości w mieście. 
b. bezpieczna droga do szkoły  

2.  Sprawy róŜne. 
 
Wrzesień 
1. Procedury postępowania nauczycieli i metody współpracy szkół z Policją, StraŜą 

Miejską w sytuacjach zagroŜenia przestępczością, narkomanią , alkoholizmem. 
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2. Ocena realizacji umowy zawartej przez Gminę Miejską z dzierŜawcą cmentarza  
komunalnego ze szczególnym uwzględnieniem porządku i czystości, ocena realizacji 
umowy. Regulamin cmentarza komunalnego. 

3. Sprawy róŜne. 
 
Październik 
1. Posiedzenie wyjazdowe – KOK – spotkanie z mieszkańcami miasta- bezpieczeństwo  

i czystość w mieście. 
2. Spotkanie z przedstawicielami organizacji pozarządowych i stowarzyszeń 

funkcjonujących na terenie miasta. Przyjęcie wniosków do ich lepszej współpracy  
z samorządem miejskim. 

3. Wyłonienie grup kontrolnych świetlice socjoterapeutyczne. 
4. Sprawy róŜne. 
 
Listopad 
1. Zabezpieczenia socjalne mieszkańców nad nadchodzącą zimą. 
2. Ocena przygotowania słuŜb komunalnych do okresu zimy. 
3. Sprawy róŜne. 
 
Grudzień 
1. Sprawozdanie z kontroli świetlic socjoterapeutycznych. 
2. Ocena projektu budŜetu miasta na rok 2009. 
3. Przygotowanie planu pracy komisji na rok 2009. 
4. Sprawy róŜne. 
Uwag do planu pracy nie wniesiono. Przyjęto go jednogłośnie 19 głosami „za”. 
 
� Radny Pan Adam Kwas przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok. 
Styczeń 
1.Analiza wykorzystania nieruchomości gminnych, w szczególności zasobu 

mieszkaniowego, 
procesu zagospodarowania pustostanów oraz przydziału mieszkań socjalnych. 
2. Analiza procedur związanych ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu gminy. 
 
Luty 
Kompleksowa kontrola realizacji zadań Gminy Miejskiej Kłodzko związanych  
z edukacją publiczną w formule kosztowej i organizacyjnej. 
 
Marzec 
Kontrola procesu zamówień publicznych realizowanych przez Gminę Miejską,  
w szczególności przez Urząd Miasta Kłodzka. 
 
Kwiecień 
Ocena wykonania budŜetu miasta Kłodzka oraz procedury związane z udzieleniem 
absolutorium Burmistrzowi. 
 
Maj 
1. Ocena realizacji zadań związanych z przygotowaniem do letniego sezonu 
turystycznego  
i sportowego. 
2. Ocena procesu stanowienia prawa miejscowego przez organy Gminy Miejskiej Kłodzko. 
 
Czerwiec 
Realizacja zadań strategicznych Gminy Miejskiej Kłodzko w kontekście moŜliwości  
pozyskania funduszy zewnętrznych (Fundusze Unii Europejskiej, Mechanizm Norweski,  
środki budŜetu centralnego i regionalnego). 
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Lipiec 
1. Gospodarka mieniem Gminy Miasta Kłodzka, analiza procesu zarządzania bieŜącego 
zasobem majątkowym Gminy, oraz procesu prywatyzacji mienia gminnego. 
2. Kontrola wypoczynku letniego dzieci i młodzieŜy organizowanego przez Gminę Miejską 
Kłodzko we współpracy z Komisją Edukacji i Kultury oraz Komisją Spraw Obywatelskich  
i Porządku Publicznego. 
 
Sierpień 
Ocena wykonania budŜetu Miasta Kłodzka za I półrocze 2008 roku. 
 
Wrzesień 
Realizacja zadań gminy przez spółki prawa handlowego „Zakład Administracji Mieniem 
Gminnym Gminy Miejskiej Kłodzko i „Wodociągi Kłodzkie” w zakresie rzeczowym  
i finansowym. 
 
Październik 
Analiza procedur planowania dochodów i wydatków Gminy Miejskiej Kłodzko. 
Listopad 
Kontrola realizacji zadań Gminy Miejskiej Kłodzko w zakresie upowszechniania kultury 

oraz        
ochrony dziedzictwa narodowego. 
 
Grudzień 
1. Realizacja wniosków Komisji przez Radę i władzę wykonawczą. 
2. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2009.  
 
Uwag do planu pracy nie wniesiono. Przyjęto go jednogłośnie 19 głosami „za”. 
 
Przerwa w obradach od godz. 1145 do godz. 1200. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji             

w Kłodzku przy ul. Kusocińskiego 2, druk nr 159 (zał. nr 2). 

Na wstępie Pan Przewodniczący H. Urbanowski wniósł autopoprawkę do podstawy 

prawnej, która powinna brzmieć następująco: 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 oraz art. 40 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2001r., Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.)1 

oraz art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 18 stycznia 1996r. o kulturze fizycznej (tj. Dz. U.                  

z 2007r., Nr 226, poz. 1675 z późn. zm.)2 Rada Miejska w Kłodzku uchwala co następuje: 

 Radny Pan Adam Kwas poruszył kilka spraw dotyczących materii i istoty tego 

czym powinien być OSiR dla Pana radnego. Jako uczestnik i uŜytkownik kultury fizycznej 

od lat 40 ma kilka uwag. OSiR jest wizytówką miasta i tego nikt nie kwestionuje. Pan 

radny  czuje się współodpowiedzialny za kształt kłodzkiego sportu uwaŜa, Ŝe działania na 

rzecz kultury fizycznej i sportu są jednym z najwaŜniejszych zadań. Dlatego teŜ 

przedwczesne jest ujęcie w propozycji zmian statutu OSiR dopisanie kolejnych zadań, nie 

rozliczywszy się ze sprawą kultury fizycznej i z tym, Ŝe w tej sferze jest bardzo wiele do 

zrobienia. Dzięki inicjatywie wielu działaczy i Pana radnego, przy zgodzie burmistrza, 

powołano Radę Sportu oraz stale działającą komisję, która ma uczestniczyć w procesie 

opracowania strategii rozwoju kultury fizycznej. Pan radny uwaŜa, Ŝe nie moŜna działać  
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w pojedynkę w oderwaniu od szkół. OSiR ma zadbać o rozwój obiektu, o rozwiązanie 

sprawy budowy basenu oraz o stworzenie bazy sportowej, naleŜy przeprowadzić remont 

stadionu i hotelu, który OSiR przejął. Trzeba więc dokonać wielu działań, które do tej 

pory omijano. Proponowany projekt uchwały nakłada na OSiR zadania nie do wykonania, 

bowiem zdaniem Pana radnego ochrona zabytków z całym zapleczem jest ponad siły 

ośrodka. Pan A. Kwas widzi Ośrodek Sportu i Rekreacji jako instytucję, która zadba 

przede wszystkim o rozwój bazy sportowej, boisk sportowych  

i udostępnienie jej jak największej liczbie młodzieŜy, bowiem słyszy się niejednokrotnie, 

Ŝe zamyka się obiekty z powodu braku personelu. Kulturę i ochronę zabytków Pan radny 

pozostawiłby placówce wyspecjalizowanej, którą naleŜy jak najszybciej powołać. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk przy okazji omawiania tej uchwały oraz  

w związku z troską władz miasta o młodzieŜ i dzieci poinformowała, iŜ w dniu 

wczorajszym  

w osiedlu Kruczkowskiego przeprowadzano ankietę, którą naleŜało wypełnić w zakresie 

zagospodarowania czasu wolnego dzieci i młodzieŜy. W przeszłości na os. 

Kruczkowskiego znajdowało się boisko piłkarskie, na którym  młodzieŜ spędzała 

większość wolnego czasu, zlikwidowano je na rzecz inwestycji miejskiej. W ankiecie było 

pytanie w jaki sposób zagospodarować wolny czas dzieci i młodzieŜy. Pani radna 

odpowiada, Ŝe naleŜy zaproponować im sport i to taki na ogromną skalę.  

 Radny Pan Janusz Kocoń poprosił o umoŜliwienie wypowiedzi w temacie dalszego 

funkcjonowania OSiR Panu Burmistrzowi oraz Dyrektorowi Ośrodka Panu Jerzemu 

Dziewieckiemu. 

 Głos zabrał Burmistrz Kłodzka Pan Bogdan Szpytma. Przypomniał, iŜ zastano juŜ 

sytuację w której OSiR zarządzał częścią twierdzy. Po jej przejęciu zarządza całością 

twierdzy, wykonując na niej szereg zadań z których jakości moŜna być zadowolonym. 

Oczywiście nie jest docelowym punktem, aby OSiR zarządzał twierdzą. Pan Burmistrz 

deklaruje, Ŝe w połowie tego roku zmieni się sytuacja i zostanie powołana jednostka, 

która będzie zarządzać twierdzą. Z pewnymi danymi Pan Burmistrz nie zgadza się, 

bowiem sam we czwartki gra na sali gimnastycznej i wie, Ŝe jest wykorzystywana do 

późnych godzin wieczornych, odbywają się w niej olimpiady zarówno szkolne jak                   

i młodzieŜy starszej. Pan Burmistrz rozumie, Ŝe chodzi o wygenerowanie programu 

rozwoju sportu w mieście. Pan A. Kwas mówił o szkolnym sporcie – Pan Burmistrz wie,            

Ŝe on musi znaleźć miejsce na OSiR i zdaniem burmistrza znajduje je. Jeśli radni 

chcieliby, aby inaczej to wyglądało, to Pan Burmistrz oczekuje na propozycje. Nie mniej 

jednak sport szkolny jest sportem szkolnym natomiast arena osirowska ma być miejscem 

potyczek międzyszkolnych czy teŜ selekcjonowania trenerskiego grup do poszczególnych 

dyscyplin – co oczywiście ma miejsce. Basen i jego budowa nie będzie zadaniem 

własnym OSiR – bo na to nie ma środków, będzie to zadanie gminy. Sport szkolny jest 



 19 

wkomponowany w działalność OSiR, jednak jego oferta jest szersza aniŜeli tylko oferta 

edukacyjna. Działalność OSiR skierowana jest do wszystkich mieszkańców Kłodzka. Co do 

osiedla Kruczkowskiego, to rzeczywiście burmistrz stara się rozeznać jakie są potrzeby 

mieszkańców. Umiejscowienie boiska do gry w piłkę na osiedlu jest pomysłem 

nietrafionym, bowiem ma miejsce wówczas hałas, krzyk co powoduje częste protesty 

mieszkańców. Władze rozeznają te potrzeby pod kątem budowy domu kultury, 

przedszkola czy teŜ stworzenia z prawdziwego zdarzenia parku wypoczynku.  

Podsumowując swoją wypowiedź Pan Burmistrz deklaruje, Ŝe zarządzanie twierdzą przez 

OSiR jest sytuacją tymczasową i w tym roku zamierza się powołać jednostkę, która 

będzie zarządzać parkiem kulturowym, natomiast OSiR ukierunkuje się na działalność 

związaną ze sportem. 

 Dyrektor OSiR Pan Jerzy Dziewiecki poinformował, iŜ pragnie wyjaśnić intencję 

proponowanych zmian w statucie i genezę ich przeprowadzenia. OtóŜ taki wniosek 

wynika z audytu, który odbył się w OSiR w ubiegłym roku. Stwierdzono niezgodne zapisy  

z przepisami prawa, głównie z ustawą o finansach publicznych, taka zmiana  została 

radnym  zaproponowana w punkcie określającym sposób gospodarowania finansami, 

przygotowaniem planu finansowego dla zakładu budŜetowego. Drugą zmianą jest 

formalne zrezygnowanie ze stanowiska zastępcy dyrektora, którego faktycznie w OSiR 

nie ma. Trzecia proponowana zmiana rzeczywiście dotyczy wprowadzenia zapisów 

dotyczących zadań w zakresie ochrony dziedzictwa kulturowego. Z wypowiedzi, które 

padają  wynika, iŜ zapis ten nie został właściwie zrozumiany. Tak jak mówił Pan 

Burmistrz nie jest to próba przesądzenia o tym, kto ma zarządzać twierdzą. W ubiegłym 

roku była taka sytuacja, gdzie OSiR mógł złoŜyć projekty na dofinansowanie zadań na 

twierdzy, ale nie tylko, bowiem OSiR zarządza od 1978r. równieŜ podziemną trasą 

turystyczną 1000-lecia oraz lokalem, który ma wartość zabytkową tj. byłym Sławnikiem. 

Więc jeśli nawet Państwo radni podejmą uchwałę o powołaniu nowej jednostki, która 

będzie zarządzać twierdzą to i tak ten zapis będzie aktualny dlatego, Ŝe Forteczny Park 

Kulturowy nie obejmuje podziemnej trasy turystycznej  

i lokalu Sławnik. Intencja autorów uchwały była zupełnie inna i prosi Pan Dyrektor, aby 

nie rozpatrywać sprawy w kategoriach „gorącego ziemniaka wrzuconego do ogniska”. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Pana Adama Kwasa Pan J. Dziewiecki wyjaśnił,             

iŜ OSiR jest otwarty na wszystkie potrzeby w zakresie sportu i rekreacji w naszym 

mieście i one będą realizowane. Natomiast musimy mieć świadomość następującą: sport 

kwalifikowany to nie jest zadanie własne gminy, nie będzie tak, bo nie jest to zgodne           

z prawem, Ŝe OSiR będzie szkolił instruktorów sportu, jest to niemoŜliwe. OSiR w 2005 

roku z własnej inicjatywy  zwrócił się  do Klubu Nysa Kłodzko o połączenie struktur 

organizacyjnych klubu i OSiR po to, aby wynieść na inny poziom sport kłodzki. Klub 

niestety nie wyraził zgody i do dzisiaj jej nie ma. Dlatego teŜ, do prowadzenia sportu 
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kwalifikowanego są istotne przeszkody prawne,a po drugie nie ma woli drugiej strony. 

Organizowany jest natomiast sport szkolny, dzieje się to nie tylko dzięki OSiR, ale 

równieŜ dzięki szkołom, jest w nich znakomite szkolenie naszej młodzieŜy poprzez 

nauczycieli wychowania fizycznego. Nie jest prawdą, Ŝe obiekty OSiR są zamknięte              

w jakichkolwiek godzinach. Wszystkie obiekty OSiR łącznie z halą są czynne od godziny 

700 do 2200 i nie było takiej sytuacji, o której mówił Pan radny Kwas, Ŝe obiekt  sportowy 

OSiR był zamknięty. Natomiast prawdą jest, Ŝe tych obiektów cały czas brakuje,                

Ŝe przydałaby się juŜ następna hala sportowa. Pan dyrektor jest otwarty na wszelkie 

potrzeby i wszystkie te zadania, które wyznaczy Pan Burmistrz i Rada będzie realizował.  

Pan J. Dziewiecki podkreślił, iŜ intencją proponowanej uchwały jest to, aby Statut który 

określa zadania  dla zakładu budŜetowego był jak najszerszy, bo naleŜy mieć 

świadomość, Ŝe mogą być róŜne sytuacje i przy realizacji określonych zadań brak danego 

zapisu w statucie spowoduje niemoŜność realizacji  zadania. NiemoŜliwe jest równieŜ 

prowadzenie inwestycji budowy basenu przez OSiR, bowiem jednostka nie posiada 

osobowości prawnej, natomiast OSiR i jego kierownictwo słuŜy radą, pomocą i nigdy nie 

było takiej sytuacji Ŝeby odmówiono jakiejkolwiek pomocy czy jakichkolwiek działań              

w zakresie zadań statutowych.  

 Radny Pan Adam Kwas sprostował, iŜ nie twierdził w swojej wypowiedzi, Ŝe OSiR 

nie wywiązuje się z powierzonych zadań tylko, Ŝe potrzeby są tak duŜe, Ŝe na razie 

obecna baza nie wystarczy. Wszyscy muszą zadziałać w tą stronę, aby baza uległa 

powiększeniu. Radny apeluje o to, aby wspólnie promować OSiR, aby osiągał korzyści              

i prawidłowo funkcjonował. 

 Radna Pani Danuta Kołt odnosząc się do konieczności wprowadzenia zapisu  

w Statucie dotyczącego upowszechniania kultury i ochrony dziedzictwa narodowego 

wyjaśniła, iŜ w 2007 roku była moŜliwość starania się o środki zewnętrzne z Urzędu 

Marszałkowskiego w wysokości 800 000 zł, jednak po przesłaniu odpowiedniej 

dokumentacji wraz ze statutem OSiR brak tego zapisu uniemoŜliwił staranie się                    

o pozyskanie dodatkowych kwot. 

 Pan Przewodniczący H. Urbanowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rady 

do projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kłodzku 

przy ul. Kusocińskiego 2, druk nr 159. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, radny Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował,                 

iŜ członkowie komisji biorąc pod uwagę kontrowersje jakie wywołała dyskusja na ten 

temat jak równieŜ zapis w uzasadnieniu, Ŝe uchwała nie rodzi skutków finansowych dla 

budŜetu, odstąpiono od wydania opinii. 

 Przewodnicząca Komisji Zdrowia radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, 

iŜ opiniowano projekt uchwały w dniu 15 stycznia br. 2 osoby były „przeciw”, 4 „za” 

wydaniem opinii pozytywnej. 
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 Zastępca Przewodniczącego Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego 

radny Pan Tadeusz Kmiecik poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego 

projektu uchwały.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk z wypowiedzi Pana Burmistrza wnioskuje, Ŝe 

ustęp 5 w § 5 przedłoŜonego projektu uchwały jest jak najbardziej zbędny. PoniewaŜ Pan 

Burmistrz wytłumaczył, Ŝe OSiR umową uŜyczenia zarządza Fortem Owcza Góra                    

i twierdzą po Rosvin przyjętą od Skarbu Państwa. RównieŜ Pan Burmistrz powiedział, Ŝe 

umowa uŜyczenia obowiązuje do października 2008 roku, a co najwaŜniejsze Burmistrz 

publicznie obiecał, Ŝe do 30 czerwca zostanie coś postanowione w sprawie Fortecznego 

Parku Kulturowego, zatem Pani radna nie widzi potrzeby, aby taki zapis w statucie 

wprowadzać poniewaŜ w momencie powołania FPK jednostki, zakładu budŜetowego czy 

spółki prawa handlowego cała twierdza łącznie z trasą tysiąclecia i z bastionami 

widokowymi będzie w zarządzie nowo utworzonej jednostki.  

 Radny Pan Stanisław Ferenc juŜ podczas posiedzenia Komisji Zdrowia 

podkreślał, iŜ radni nie powinni ograniczać w działaniu władz miasta, jeŜeli uchwały nie 

kolidują z prawem nadrzędnym to naleŜy zawsze dąŜyć do tego, aby zakres pozyskiwania 

jakichkolwiek środków był jak najszerszy. Uchwalenie tego kontrowersyjnego punktu nie 

rodzi w przyszłości negatywnych konsekwencji, więc dziwi Pana radnego spór o ten zapis. 

 Radna Pani Danuta Kołt wyjaśniła, iŜ nieprawdziwe jest stwierdzenie,                      

Ŝe podziemna trasa turystyczna 1000-lecia wchodzi w obszar Fortecznego Parku 

Kulturowego.  

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń stwierdził, iŜ OSiR nie mógł starać się  

o pozyskanie środków z Urzędu Marszałkowskiego. Ponadto padło nieprawdziwe 

stwierdzenie z ust Pana Dyrektora, Ŝe OSiR zarządza twierdzą kłodzką, nie jest to 

prawdą, bowiem aby zarządzać trzeba posiadać licencję na zarządzanie 

nieruchomościami, OSiR administruje twierdzą, w związku z tym m.in. nie moŜe paru 

rzeczy wykonywać, które mógłby wykonywać zarządca.  

Pan Maciej AwiŜeń oczekiwał rozwiązań strategicznych w róŜnych obszarach: sportu, 

zarządzania twierdzą kłodzką, słowa Pana Burmistrza zapisane są nawet w Kłodzkim 

Kurierze, Ŝe na pewno od 1 stycznia na twierdzy powstanie nowa jednostka – nie ma jej, 

natomiast radnym proponuje się coś co jest  tymczasowym rozwiązaniem, brak jest 

rozwiązań systemowych z tego powodu Panu radnemu jest bardzo przykro. Szkoda,              

Ŝe Burmistrz dopiero teraz mówi, Ŝe chce rozpocząć dyskusję na temat OSiR, na temat 

sportu – a juŜ minął rok. Pan M. AwiŜeń złoŜy na ręce Pana Przewodniczącego wniosek 

klubu o tym, aby Pan Burmistrz przygotował projekt uchwały o przekształceniu OSiR             

w jednostkę budŜetową, co moŜe doprowadzić do lepszego starania się o sport. Bowiem 

nie ma co ukrywać na OSiR jest  przerost administracyjny, ponadto OSiR nie jest do tego 
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powołany, aby administrować nieruchomościami, aby dbać o zieleń, sprzątać chodniki, 

wywozić śmieci czy zajmować się działalnością kulturalną.  

Podsumowując swoją wypowiedź Pan Wiceprzewodniczący apeluje, aby nie przyjmować 

tymczasowych rozwiązań pt. zmiana Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kłodzku, 

zachęca aby na komisjach zastanowić się nad projektem zmieniającym ośrodek w nową 

jednostkę budŜetową. Aby dłuŜej juŜ nie czekając Pan radny w imieniu swojego Klubu 

złoŜy projekt uchwały o powołaniu jednostki kultury zarządzającej Fortecznym Parkiem 

Kulturowym. 

 Dyrektor OSiR Pan Jerzy Dziewiecki odnosząc się do wypowiedzi Pana 

Wiceprzewodniczącego przypomniał, iŜ OSiR został powołany w 1978 roku do 

prowadzenia zadań w zakresie sportu i rekreacji, rekreacji bardzo szeroko pojętej, 

związanej równieŜ m.in. z zarządzaniem twierdzą kłodzką w takim zakresie w jakim ona 

była własnością wówczas i do czasu przekazania przez Rosvin pozostałej części. OSiR 

przez wiele lat takie zadania realizował m.in. zajmował się równieŜ utrzymaniem parków. 

Wówczas kiedy zakład był powoływany zatrudnienie wyniosło 120 osób. W tej chwili OSiR 

zatrudnia 30 osób i te tendencje są malejące, a nie wzrastające. Ośrodek zajmuje się 

realizacją wszystkich zadań, poza utrzymaniem parków w stosunku do 1978 roku, ale za 

to realizowany jest szereg innych dodatkowych zadań, które są znacznie większe niŜ 

utrzymanie parków na terenie miasta. 

Pan J. Dziewiecki oświadczył, iŜ w OSiR nie ma przerostu administracji, a dzięki temu Ŝe 

Pan Burmistrz czyni tak usilne starania o pozyskanie pracowników bezrobotnych czyli 

uzyskanie wysokich limitów na roboty publiczne w naszym mieście udaje się rozwiązać 

problemy kadrowe w OSiR.  W sezonie, kiedy prowadzona jest działalność całodzienna 

równieŜ w soboty i w niedziele,  na wszystkich zarządzanych obiektach potrzeba jest 

około 60 osób. Powołanie jednostki jest oczywiście moŜliwe jednak niesie za sobą 

określone konsekwencje  finansowe, bowiem jeśli przekształci się zakład budŜetowy             

w jednostkę nie będzie moŜna korzystać z określonych form pomocy w sposób taki 

nieograniczony jak robi to w tej chwili zakład budŜetowy. 

Ośrodek Sportu i Rekreacji rzeczywiście nie moŜe się starać o środki finansowe                       

z zewnątrz, ale tylko w takim zakresie, dla którego wymagana jest własność i osobowość 

prawna. Są jednak tzw. projekty miękkie, na które OSiR pozyskiwał juŜ środki finansowe 

i o tym zakresie jest mowa. Sprawą oczywistą jest, Ŝe w zakresie inwestycji, czy spraw 

strategicznych OSiR nie moŜe bezpośrednio, jako zakład budŜetowy, pozyskiwać środków 

finansowych. Pan J. Dziewiecki nie wyobraŜa sobie takiej sytuacji, Ŝe ewentualna nowo 

powołana jednostka do zarządzania Fortecznym Parkiem Kulturowym zajmowałaby się 

równieŜ zarządzaniem podziemną trasą turystyczną 1000-lecia – z prostego powodu: 

uchwała o powołaniu Fortecznego Parku Kulturowego określa jednoznacznie granice 

działek. Gdyby chciano tę uchwałę zmienić i włączyć  podziemną trasę  turystyczną do 
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Fortecznego Parku Kulturowego musiano by włączyć do niego pół miasta – co jest rzeczą 

niewskazaną i stworzyłoby istotne problemy w funkcjonowaniu miasta. Pan Dyrektor 

wyjaśnił, iŜ Ośrodek w swojej nazwie ma rekreację – szeroką pojętą, w której mieście się 

i turystyka i wypoczynek i masowy sport itd. – i to wszystko co jest realizowane mieści 

się w zakresie tego pojęcia i proponowany statut teŜ mieści się w zakresie tego pojęcia. 

Pan Dyrektor nie dyskutuje na temat rozwiązań docelowych na terenie Fortecznego Parku 

Kulturowego, ma oczywiście poglądy na ten temat, ale to państwo radni podejmują 

decyzje. Natomiast konsekwencją przekształcenia OSiR w jednostkę będzie zaprzestanie 

robót publicznych, bowiem nie będzie komu zlecić tych robót publicznych, a są to na 

dzień dzisiejszy środki finansowe sięgające blisko miliona złotych, które są 

wykorzystywane na róŜnego rodzaju potrzeby w naszym mieście  nie tylko na terenie 

Fortecznego Parku Kulturowego, ale równieŜ innego rodzaju prace porządkowe. Po drugie 

jest szereg zadań, które z mocy róŜnych ustaw spoczywają na burmistrzu, które musi 

realizować, chociaŜby odpracowywanie wyroków przez skazanych,  po prostu w formie 

organizacyjnej jednostki samorządu terytorialnego nie będzie to moŜliwe. Po trzecie: 

dzięki staraniom Pana Dyrektora i załogi od pięciu lat zwiększono dochody własne 5-

krotnie. Przejmując zakład plan finansowy był na poziomie 500 000 zł, naleŜało spłacać 

zobowiązania wobec ZUS sprzed pół roku. Dziś plan finansowy jest na poziomie 2,5 mln 

(nie licząc robót publicznych) przy tej samej dotacji – jest to wynikiem działań 

kierownictwa OSiR i jego załogi, które spowodowały tak istotny wzrost środków 

finansowych na realizację zadań dla miasta.  

Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan J. Dziewiecki stwierdził, iŜ jest istotny brak 

konsekwencji w wypowiedzi radnych, bowiem z jednej strony mówi się, Ŝe naleŜy 

rozwijać sport, zwiększać na niego nakłady, a z drugiej strony uwaŜa się, Ŝe złą formą 

jest zarządzanie twierdzą przez OSiR, a przecieŜ musi być świadomość, Ŝe jeśli nie będzie 

dochodów  

z twierdzy sport będzie więcej nasz kosztował. Wynajęcie hali, która jest w tej chwili 

praktycznie za darmo, bądź za symboliczne 20 zł, będzie musiała kosztować 80 zł bo 

takie są koszty  utrzymania tych obiektów, miesięcznie samo ogrzewanie hali kosztuje 

kilkanaście tysięcy złotych.  

Podsumowując wszelkie dywagacje, Pan Dyrektor poinformował, iŜ w ubiegłym roku  na 

terenie OSiR odbyła się Kontrola Komisji Rewizyjnej, zespół kontrolny pod 

przewodnictwem radnego Pana Janusza Koconia bardzo pozytywnie ocenił realizację 

zadań przez OSiR.   

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma w swojej wypowiedzi wyraził stanowisko,             

iŜ nie będzie popierał pomysłu utworzenia jednostki kultury na twierdzy poniewaŜ uwaŜa, 

Ŝe będzie to tylko poŜeracz gminnych pieniędzy i na początek ogromny rezerwuar kadr, 

burmistrz będzie optował za spółką, tym bardziej, Ŝe spada poziom dofinansowania               
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w województwie, prawdopodobnie skończy się na około 50% i nie będzie miało znaczenia 

czy jest to spółka czy teŜ inny podmiot, bo marszałek prawdopodobnie obniŜy progi 

dofinansowania unijnego, a więc nie będzie miało większego znaczenia jaki to podmiot. 

Podmiot ma po pierwsze szarpnąć gospodarczo miasto, po drugie samofinansować się, 

nie być dla miasta „kulą u nogi”. Bowiem takich „kul” będzie kilka: tj. basen, który gmina 

będzie musiała sama  w większości finansować, a potem utrzymać, zamierza się 

wybudować przedszkole i dom kultury – są to wydatki, które obciąŜą budŜet. Twierdza – 

zdaniem Pana Burmistrza – musi stać się zaczynem rozwoju turystycznego                            

i gospodarczego miasta. Pan Burmistrz potwierdził, iŜ termin czerwcowy jest realny dla 

powołania podmiotu zarządzającego twierdzą. 

W tym roku na pewno zostaną podjęte prace związane z krytą pływalnią, jest juŜ 

lokalizacja przy Szkole Podstawowej nr 3,  w zakończeniu jest budowa boiska przy Szkole 

Podstawowej nr 6, planuje się budowę boiska przy SP Nr 3. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń zaapelował o konkretne działania,  

o rozwiązania systemowe. Na temat powstania spółki czy jednostki na twierdzy było juŜ 

masę dyskusji. Pan AwiŜeń ma odmienne zdanie, bowiem nie jest tak, Ŝe spółka nie 

będzie nic kosztować, jednostka moŜe sięgać po pieniądze unijne i to nie tylko na 

szkolenia pracowników czy teŜ na projekty miękkie. NaleŜy teŜ wyjaśnić jakie są środki 

unijne, jeśli mowa jest o środkach miękkich, to są to fundusze na szkolenia pracowników. 

Pan AwiŜeń namawia do tego, aby nie skupiać się na tymczasowych rozwiązaniach 

proponuje, aby Statut OSiR odrzucić i złoŜyć projekt uchwały w sprawie zmiany sposobu 

działania OSiR na jednostkę budŜetową  lub teŜ na spółkę. Podziwia Pan AwiŜeń 

Dyrektora OSiR za to, Ŝe zwiększył dochody, tylko Ŝe nie jest do końca prawdą,                  

Ŝe zwiększono dochody swoją działalnością tylko tym, Ŝe po prostu przejęto twierdzę 

wraz z dochodami. Ponadto OSiR nie do tego jest powołany, aby wykonywać inne 

zadania.  

 Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ nie jest dla niego, aŜ tak bardzo istotne 

jaki to będzie podmiot, kto zarządza, tylko jakie będą realizowane zadania. Spór nie jest 

toczony o to czy jest dobrze czy teŜ źle tylko na temat tego kto – dyskusję moŜna 

sprowadzić do tego poziomu. Pan Burmistrz podkreśla, Ŝe zadania przez OSiR są 

realizowane. Deklaruje przy tym, Ŝe do 20 marca br. zostanie przygotowany projekt 

powołania na twierdzy spółki.  

 
Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący Pan H. Urbanowski ogłosił przerwę  

w obradach od godz. 1420 do godz. 1430. 

 
 Radny Pan Zygmunt śerkowski wyraził pogląd, Ŝe w całej sprawie chodzi  

o przepływ pieniędzy. Uchwalono budŜet gminy, dając przy tym przyzwolenie na działanie 

OSiR jako jednostce zakładu budŜetowego. NaleŜy teraz myśleć nad taką formą 
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organizacyjną jaka się sprawdziła i funkcjonuje w innych miastach. Pan radny uwaŜa,           

Ŝe naleŜy wypracować określoną strategię funkcjonowania sportu w mieście, 

udostępniania ośrodków czy hal sportowych.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący przystąpił do 

przeprowadzenia głosowań. 

Przyjęcie autopoprawki dotyczącej podstawy prawnej, która winna brzmieć: 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 oraz art. 40 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2001r., Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.)1 

oraz art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 18 stycznia 1996r. o kulturze fizycznej (tj. Dz. U.                  

z 2007r., Nr 226, poz. 1675 z późn. zm.)2 Rada Miejska w Kłodzku uchwala co następuje: 

oraz zapis w § 1 ust. 1, który otrzymuje brzmienie: Ustawy z dnia 18 stycznia 1996r.  

o kulturze fizycznej (Dz. U. nr  226 z 2007r., poz. 1675 z późn. zm.). 

naleŜy równieŜ poprawić numerację paragrafów w miejsce § 7 ma być § 6 itd. do § 14. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Autopoprawki przyjęto. 
 
Głosowanie całości uchwały znajdującej się na druku nr 159 z przyjętymi poprawkami. 

Głosowanie: za – 10, przeciw – 8, wstrzymało się – 3.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XIX/153/2008 (zał. nr 3). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego, 
druk nr 167 (zał. nr 4). 

Pan Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały. Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XIX/154/2008 (zał. nr 5). 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń odczytał Ŝyczenia skierowane do Pani 
Zofii Osipow: 

„To co jest za nami i to co jest przed nami to drobiazgi w porównaniu z tym co jest               
w nas”. 

Szanowna Pani Zofio Osipow. 

W związku z zakończeniem przez Panią pracy zawodowej w Urzędzie Miasta Kłodzka, 

składam w imieniu własnym i rady Miejskiej podziękowania za długoletnią pracę na 

stanowisku Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. śyczę wielu szczęśliwych i radosnych 

dni, duŜo Ŝyczliwości, ciepła i serdeczności od ludzi oraz spełnienia marzeń. Mam 

nadzieję, Ŝe swoim ogromnym doświadczeniem i wiedzą będzie się Pani dzieliła z tymi 

wszystkimi, którzy będą jej potrzebować. Niech sentencja Oriona Sweeta Mardena „W 

głębi człowieka mieszkają wielkie siły, które zdumiałyby jego samego, których istnienia 

sam nie podejrzewa siły, które zmieniłby całe jego Ŝycie gdyby zostały obudzone i 

wprawione w ruch” będzie Pani myślą przewodnią w rozpoczynającym się dzisiaj 

kolejnym etapie Ŝycia. 

      Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

       Henryk Urbanowski 
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Następnie głos zabrał Burmistrz Pan Bogusław Szpytma. 

Pani Zofio – rok czasu to dosyć długo, mimo wszystko, Ŝeby móc wiele razy przeciąć 

swoje ścieŜki, Ŝeby móc wiele razy rozmawiać, Ŝeby móc wspólnie podejmować pewne 

decyzje, wykonywać zadania, Ŝeby móc poznać się. Jest mi niezwykle przyjemnie, Ŝe 

miałem okazję współpracować z Panią przez ten czas, przykro mi, Ŝe tak krótko, i Ŝe w 

tej chwili się Ŝegnamy z Panią jako pracownikiem urzędu. Myślę, Ŝe te wszystkie 

dokumenty, które drzemią w tej przeogromnej szafie Urzędu Stanu Cywilnego, podpisane 

Pani ręką, w wielu waŜnych momentach Ŝycia mieszkańców tego miasta. Myślę, Ŝe w 

wielu waŜnych momentach Ŝycia wielu z nas tutaj, są taką trwałą pamiątką i wiązać się 

będą przez długi, długi czas z Pani osobą. Dziękuję za tę współpracę, gratuluję wszelkich 

wyników w pracy zawodowej, Ŝyczę na emeryturze wiele spokoju, wiele radości, wiele 

wypoczynku, ale Ŝyczę teŜ wiele kontaktów z urzędem, liczymy na to, Ŝe w waŜnych 

sprawach będzie Pani nas ciągle wspierała. Najserdeczniejsze Ŝyczenia od wszystkich 

pracowników Urzędu składam na Pani ręce. 

Gos zabrała Pani Zofia Osipow: 

 Szanowni Państwo w swojej pracy zawodowej nigdy nie korzystam z kartki, ale 

dzisiejszy dzień jest moim bardzo osobistym przeŜyciem, w związku z tym będę 

zmuszona przeczytać z kartki  i myślę, Ŝe Państwo mi to wybaczycie. 

Szanowni Państwo. W urzędzie miasta w Kłodzku przepracowałam 43 lata i tym samym  

w Urzędzie Stanu Cywilnego. Przeszłam kolejne awanse zawodowe, od stanowiska 

referenta, po stanowisko zastępcy kierownika aŜ do funkcji którą pełnię do dzisiaj. Przez 

35 letni okres, pełniąc początkowo funkcje zastępcy kierownika, a następnie kierownika 

USC połączyłam wiele par małŜeńskich, zarówno z naszego miasta jak  i z naszej gminy 

wiejskiej. Bywały róŜne chwile, jedne były radosne inne mniej przyjemne. Zawsze 

starałam się być częścią zespołu, który bezbłędnie i bardzo kompetentnie wypełniał 

powierzone mu zadania. Wieloletnia praca w tym samym zakładzie pracy była dla mnie 

lekcją Ŝycia, zdobyte tutaj doświadczenie jest dla mnie bezcenne. Dziś w dniu, w którym 

kończę pracę zawodową, w związku z moim przejściem na emeryturę pragnę wszystkim 

złoŜyć gorące podziękowania. Stawiając moje pierwsze kroki w pracy zawodowej wiele 

nauczyłam się od moich bezpośrednich przełoŜonych. Byli oni dla mnie wspaniałym 

wzorcem, za co jestem im bardzo wdzięczna. Pragnę równieŜ złoŜyć podziękowanie 

mojemu wspaniałemu zespołowi pracowników, dzięki któremu praca Urzędu Stanu 

Cywilnego była zawsze bardzo wysoko oceniana. Serdeczność i pomoc jaka była mi 

okazywana, była nieoceniona w obliczu wykonywania moich obowiązków. bez tej pomocy 

na pewno byłoby to niemoŜliwe, a na pewno bardzo utrudnione. Jednocześnie dziękuję 

moim przełoŜonym za zaufanie jakim mnie obdarzyli. Szczególne podziękowanie kieruję 
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do byłej Burmistrz Pani Małgorzaty Kwiatkowskiej, która zaufała mi, wnioskując do Rady 

Miejskiej o powołanie mnie na to bardzo odpowiedzialne stanowisko. Dziękuję równieŜ 

Panu Burmistrzowi Zbigniewowi Biernackiemu, Panu Romanowi Lipskiemu jak równieŜ 

obecnemu Burmistrzowi Miasta Kłodzka Panu Bogusławowi Szpytmie. Wykonywana praca 

była dzięki Wam wszystkim o wiele przyjemniejsza niŜ mogłoby się to wydawać. Mam 

nadzieję, Ŝe nasze relacje nadal pozostaną w takich samych stosunkach. Za to wszystko 

jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję. (oklaski). 

Pani Zofia Osipow otrzymała bukiety kwiatów od Burmistrza i w imieniu wszystkich 

pracowników oraz od Przewodniczącego Rady i w imieniu wszystkich radnych. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego, 

druk nr 168 (zał. nr 6). 

Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ odbyła się procedura konkursowa przed 

powołaniem kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. Pan Burmistrz rekomenduje osobę Pani 

Ewy Gnabasik na stanowisko kierownika, jest doświadczonym samorządowcem, w USC 

od roku przygotowywała się do pełnienia tej funkcji. 

Radny Pan Adam Kwas w powyŜszej sprawie odniósł się do procedur 

konkursowych do których ma zastrzeŜenia, poniewaŜ uwaŜa, Ŝe nie zostały wypełnione 

wszystkie procedury przyjęte rozporządzeniem burmistrza w sprawie naboru na wolne 

stanowiska pracy. Uzasadnienie do uchwały wprawdzie mówi, Ŝe kandydatka  spełnia 

wymagane kryteria, natomiast w dokumentach zamieszczonych na BIP w podsumowaniu 

konkursu jest stwierdzenie „kandydatka spełnia kryteria wymagane do pracy na 

stanowisku kierownika Urzędu Stanu Cywilnego” owszem być moŜe spełniałaby teŜ 

kontrkandydatka czy kontrkandydat bowiem było dwóch kandydatów. Wątpliwości budzi 

opublikowanie ogłoszenia bez podania daty oraz terminu konkursu, który wypadł na 

okres świąteczny. Pytanie jest takie czy uzasadnienie mogłoby być bardziej konkretne. 

Pan radny nic nie ma przeciwko kandydatce, natomiast uwaŜa, Ŝe jeśli decydujemy się na 

procedury konkursowe to naleŜy je przestrzegać. Skoro jest zapis w konkretnym akcie 

prawnym czyli w rozporządzeniu w sprawie naboru na wolne stanowiska pracy, Ŝe podaje 

się uzasadnienie, to uzasadnienie to powinno zawierać stwierdzenie, Ŝe jest to najlepszy 

kandydat i taka powinna być opublikowana informacja w Biuletynie Informacji Publicznej. 

RównieŜ ogłoszenie o wszczęciu procedury nie zawiera daty w związku z tym jako 

dokument niedatowany nie moŜe być weryfikowalny czy ta procedura została dotrzymana 

czy teŜ nie. Pan radny uwaŜa, Ŝe skoro ma głosować na konkretną osobę, to musi być 

przekonany, Ŝe procedury były zgodne z prawem i Ŝe zostały dotrzymane. W związku             

z tym i innymi zastrzeŜeniami, radny Pan Adam Kwas wnosi o oddalenie tego projektu 
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uchwały z racji niedotrzymania wszystkich procedur konkursowych i ponowne rozpisanie 

konkursu z ogłoszeniem i konkretnym uzasadnieniem co do osoby wybranej. 

 Pan Burmistrz B. Szpytma stwierdził, iŜ jest mu niezmiernie przykro słuchać tych 

słów, bowiem jeśli są jakieś wątpliwości o naruszenie czy złamanie prawa to radny czy 

Przewodniczący powinni je oficjalnie zgłosić. Według informacji pracowników procedury 

zostały dochowane. Pan radny nie podał Ŝadnych podstaw czy szczegółów dotyczących 

uchybień w procedurze konkursowej. Wietrzenie wszędzie podstępu bywa ciekawym 

zajęciem, ale moŜe być chybionym. To, Ŝe w grudniu przed świętami odbywa się 

procedura wynikało z tego, Ŝe Pani Osipow odchodzi w styczniu na emeryturę. Pan 

Burmistrz nie usłyszał Ŝadnego konkretnego argumentu uwaŜa, Ŝe procedurę 

przeprowadzono odpowiednio, zgłosiły się dwie osoby, zostały one w trybie konkursowym 

poinformowane o sposobie przeprowadzenia konkursu. Odbyły się rozmowy 

kwalifikacyjne w obecności komisji. Trudno Burmistrzowi odnieść się do zarzutów Pana 

radnego, które jednak konkretnie nie padły, były to mgliste insynuacje - Pan Burmistrz 

uwaŜa, Ŝe niesłuszne.  

 Radny Pan Adam Kwas wyjaśnił, iŜ nic nie insynuuje ma wszystko ujęte na pisie 

pod którym się podpisał. 

Treść pisma jakie załączył do protokołu radny Pan Adam Kwas: 

Wnoszę o oddalenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku w sprawie powołania 

Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Kłodzku oraz ponowne rozpisanie konkursu na to 

stanowisko z przytoczonych niŜej powodów: 

1. Dokumenty umieszczone na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej 

dotyczące wszczęcia procedury konkursowej w zakresie przeprowadzenia naboru na 

kierownicze stanowisko urzędnicze – kierownika Urzędu Stanu Cywilnego zawierają 

istotne rozbieŜności z regulacjami wewnętrznymi Urzędu Miasta Kłodzka w kwestiach: 

1.1 Składu komisji rekrutacyjnej, który nie odpowiada wymogom zarządzenia Burmistrza 

Miasta Kłodzka z dnia 31 października 2005 roku w sprawie regulaminu naboru na wolne 

stanowiska urzędnicze w Urzędzie Miasta Kłodzka (brak udziału w komisji Burmistrza 

resortowego, któremu bezpośrednio podlega komórka organizacyjna, tj. Urząd Stanu 

Cywilnego). 

1.2. Braku publikacji zarządzenia Burmistrza Miasta Kłodzka w sprawie rozpoczęcia 

procedury naboru na wolne stanowisko kierownicze w Urzędzie Miasta Kłodzko. 

Ogłoszenie opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej o rozpoczęciu procedury 

rekrutacyjnej na kierownicze stanowisko urzędnicze Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego 

- nie jest oznaczone datą. 

1.3. Braku datowania ogłoszenia o naborze na stanowisko Kierownika Urzędu Stanu 

Cywilnego uniemoŜliwia stwierdzenie o prawidłowości postępowania rekrutacyjnego 
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(zgodnie z zarządzeniem Burmistrza Miasta Kłodzka okres, na który ogłoszenie  

o rozpoczęciu procedury naboru winno być wywieszone na tablicy ogłoszeń oraz 

opublikowane na stronie Biuletynu Informacji  Publicznej  UM Kłodzko co najmniej 14 dni 

przed upływem terminu składania aplikacji). 

1.4. Lista kandydatów spełniających wymogi formalne została opublikowana na stronach 

BIP bez podania daty sporządzenia tego dokumentu. 

1.5. Brak jest informacji o wynikach naboru zawierającej: 

a) Uzasadnienie dokonanego wyboru kandydata poza lakonicznym stwierdzeniem: „pani 

Ewa Gnabasik spełnia kryteria wymagane do pracy na stanowisku kierownika Urzędu 

Stanu Cywilnego” jest to uzasadnienie niewystarczające, gdyŜ równie dobrze takie 

kryteria  mógł spełniać drugi kandydat na to stanowisko. Jednym słowem moŜe on 

zaskarŜyć dokonany wybór uznając, Ŝe spełnił wymagania konkursu. 

Radny Pan Zdzisław Duda oświadczył w imieniu Kłodzkiego Komitetu 

Obywatelskiego, iŜ w pełni wspiera radnego Pana Adama Kwasa.  

 Pan Tomasz Chmielowski – Sekretarz Gminy Miejskiej Kłodzko wyjaśnił, iŜ 

procedura postępowania o naborze na stanowisko kierownicze Urzędu Stanu Cywilnego 

jest w stu procentach zgodna z literą prawa, wszystkie dokumenty są do wglądu, to co 

naleŜało zostało umieszczone w BIP, to co nie było wymagane jest w dokumentacji. 

 Pan Przewodniczący stwierdził, iŜ porządek obrad został przyjęty, więc odrzucenie 

teraz jednego z punktów byłoby zmianą porządku obrad. JeŜeli uchwała ma być 

odrzucona to nastąpi w głosowaniu nad uchwałą. Porządek obrad był przyjęty, a Pan 

radny Kwas nie wnosił o wycofanie projektu uchwały. Pan Przewodniczący zmuszony jest 

do przegłosowania projektu uchwały, natomiast swoją wolę radni wyraŜą w głosowaniu 

nad uchwałą.  

 Radny Pan Adam Kwas swoje zastrzeŜenia składa na piśmie pod którymi się 

podpisuje i nie są to insynuacje. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń poprosił, aby odpowiedzi na pytania 

radnego A. Kwasa były udzielone pisemnie i aby radni mieli do nich dostęp. 

Pan Burmistrz B. Szpytma przeprosił za wyraz insynuacje, ale nie usłyszał Ŝadnej 

podstawy. JeŜeli w uzasadnieniu jest napisane, Ŝe spełnia kryteria to znaczy ze spełnia 

kryteria, które zadano w konkursie – cóŜ więc innego pisać w uzasadnieniu – zastanawia 

się Pan Burmistrz - nie usłyszał teŜ Ŝadnych konkretnych zarzutów co do procedury. 

JeŜeli chodzi o daty to burmistrz nie wie o jaką datę konkretnie chodzi. Kandydaci zostali 

indywidualnie poinformowani o trybie i terminach dalszych etapów konkursu, nikt  

z uczestników nie odwoływał się.  
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Przewodniczący Pan H. Urbanowski nie stwierdził więcej głosów w dyskusji, zatem 

poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie powołania Kierownika Urzędu Stanu 

Cywilnego. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 4, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XIX/155/2008 (zał. nr 7). 

Pan Burmistrz B. Szpytma podziękował większości radnym za tę decyzję, 

podziękował równieŜ za wątpliwości które się rodzą bowiem w ten sposób uszczelnia się 

domniemane nieprawidłowości. Pani Ewie gratuluje, liczy na to, Ŝe dawanie ślubów, 

udzielanie wszelkich innych informacji czy teŜ prowadzenie dokumentacji będzie toczyło 

się  nadal w dobrej i miłej atmosferze. Pan Burmistrz miał okazję udzielić kilkunastu 

ślubów, jest to bardzo przyjemne odczucie, tak więc przed Panią Ewą będzie duŜo takich 

przyjemnych odczuć. Gratuluje Ŝycząc dobrej pracy, zgrania zespołu, który pozostaje po 

tak szacownej poprzedniczce.  

Gratulacje w imieniu radnych, tych którzy głosowali „za” i tych, którzy głosowali 

„przeciw” złoŜył przewodniczący Pan H. Urbanowski, Ŝycząc powodzenia, owocnej 

pracy, wielu sukcesów i wszystkiego co najlepsze. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie pomnika               

w Kłodzku, druk nr 163 (zał. nr 8). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski wyjaśnił, iŜ komisja nie wydała opinii, 

bowiem brakowało uzasadnienia do projektu uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego 

radny Pan Tadeusz Kmiecik poinformował, iŜ członkowie komisji pozytywnie 

zaopiniowali powyŜszy projekt uchwały. 

Radny Pan Tadeusz Kmiecik w imieniu i z upowaŜnienia Towarzystwa Miłośników Lwowa 

i Kresów Wschodnich opowiadał się za budową pomnika ku czci pomordowanych 

kresowian w latach 1939 – 1947 przez nacjonalistów spod znaku UON UPA. Dokonane 

mordy na długie lata rzuciły cień na stosunki polsko – ukraińskie i chociaŜ czynione próby 

pojednania obydwu narodów są widoczne to pamięć historyczna, potwierdzona przez 

świadków i ugruntowana w dokumentach jest wciąŜ Ŝywa. Świadkowie tej rzezi zmuszeni 

do opuszczenia rodzinnych stron, a osiedleni w Kłodzku wnoszą o ustawienie pomnika, 

gdzie będą mogli zapalić symboliczne znicze i z pochylonym czołem oddać hołd osobom 

zamordowanym. Wiekowi świadkowie tej gehenny są juŜ w mniejszości i wciąŜ odchodzą. 

JeŜeli z ich inicjatywy nie powstanie pomnik, to z czasem nikt się o to nie upomni. Pan 

radny uwaŜa, Ŝe jest to ostatni dzwonek do zrealizowania wniesionego wniosku, dlatego 

będzie głosował za przyjęciem projektu uchwały znajdującym się na druku nr  163. 
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 Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iŜ wiedząc, Ŝe Komisja 

Gospodarki Komunalnej nie wyraziła opinii, poniewaŜ nie miała  dostatecznego 

uzasadnienia, a na Komisji BudŜetowej to uzasadnienie znalazło się w związku z tym 

Komisja BudŜetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 

na wzniesienie pomnika w Kłodzku, druk nr 163. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc uwaŜa, Ŝe pomnik ten poświęcony będzie około 

300 000 osobom, które zginęły na kresach II rzeczpospolitej południowo – wschodniej            

w wyniku  typowych czystek etnicznych. Ginęli ludzie, którzy w 1939 roku uchodząc                

z niewoli sowieckiej czy hitlerowskiej powracając do swoich domostw byli mordowani, 

ginęli tylko dlatego, Ŝe nie byli narodowości  ukraińskiej, byli to w szczególności, Polacy, 

śydzi, Ormianie, Czesi, Węgrzy. Niezaprzeczalnym faktem jest, Ŝe organizacja 

ukraińskich nacjonalistów nie miała litości dla nikogo, a w szczególności dla swoich 

współplemieńców Ukraińców tylko dlatego, Ŝe brat czy ojciec zostali siłą wcieleni do armii 

radzieckiej i poszli na front bić się z faszystami i tylko z tego względu teŜ musieli umrzeć. 

Ginęli teŜ ludzie innego wyznania szczególnie łacińskiego. Pan radny uwaŜa, Ŝe właśnie 

do tych ludzi odnoszą się słowa narodowego wieszcza: „Jeśli zapomnę o nich Ty BoŜe 

zapomnij o mnie”. 

 Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. Pan Przewodniczący dodał,                        

iŜ inicjatorami powstania uchwały byli: Radny Pan Tadeusz Kmiecik, Pan Szewczyk i Pan 

Czułowski. 

Pan przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 163. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XIX/156/2008 (zał. nr 9). 

Pan Burmistrz podziękował za jednogłośne podjęcie uchwały równieŜ w imieniu członków 

swojej rodziny, którzy zostali na wschodzie i nie było im dane tu przyjechać. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  dla Miasta Kłodzka Gminnego 

Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008, druk nr 164 (zał. nr 10). 

Pan Przewodniczący poprosili o przedstawienie opinie komisji.  

Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, iŜ nie moŜe tak być, Ŝe na tydzień  

i w dzień kiedy materiały pakowane są do kopert i rozwoŜone do radnych w biurze rady 

znajdują się wszystkie projekty uchwał. 15 stycznia kiedy odbywało się posiedzenie 

komisji kompletnie Ŝadnych materiałów nie było, poza statutem OSiR, który był 

przełoŜony z grudnia. Nie moŜe tak być, Ŝe 5 razy w miesiącu, albo na zapalnie płuc 

zwołuje się komisje w celu wydania opinii. Wczoraj Pani radna była do godz. 1300                 

w ratuszu, a w dniu dzisiejszym łaskawie w swojej przegródce znalazła preliminarz 
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wydatków ze środków na profilaktykę przeciwalkoholową. Pani radna stawia wniosek 

formalny, aby nie glosować na tej sesji powyŜszego projektu uchwały. Preliminarz 

wydatków przewidzianych ze środków na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii 

powinien być dyskutowany we wszystkich komisjach merytorycznych: tj. Komisji 

Zdrowia, Oświaty, Spraw Obywatelskich. 

 Radny Pan Leszek Michalski w imieniu Komisji Edukacji i Kultury poinformował, 

iŜ komisja obradowała w dniu wczorajszym, miała powyŜszy projekt uchwały i wydała do 

niego opinię pozytywną.  

 Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

 Burmistrz Pan B. Szpytma wyjaśnił, iŜ jest regulamin i nie ma złośliwości jeśli 

chodzi o przekazywanie materiałów na sesję. 7 dniowy termin został zachowany, przy 

tym dosyć późno dowiedziano się o posiedzeniu Komisji Zdrowia. Pan Burmistrz sugeruje, 

aby rozwaŜyć moŜliwość zwoływania posiedzeń Komisji w zbliŜonym terminie składania 

projektów uchwał. 

 Zastępca burmistrza Pan Witold Krzelowski złoŜył wyjaśnienie dotyczące 

preliminarza wydatków budŜetowych dotyczących programu alkoholowego, który został 

radnym włoŜony do przegródek. OtóŜ jest to nic innego jak wyciąg z budŜetu, który Rada 

przyjęła w miesiącu grudniu.  

 Radny Pan Adam Kwas zwrócił się z prośbą, aby program ten był gotowy 

przynajmniej na koniec miesiąca listopada, aby moŜna było rozpoczął pracę związane  

z konkursami.  

 Pan Burmistrz wyjaśniając podał, iŜ tego dokumentu nie moŜna wcześniej 

przygotować niŜ budŜet. Program moŜna wcześniej przedstawić jako nieformalną 

propozycję do pracy, jednak moŜna go przyjąć dopiero po uchwaleniu budŜetu 

Radny Pan Adam Kwas poinformował, iŜ Pani Lucyna Hanus – specjalista 

nadzorujący finanse samorządu dolnośląskiego stwierdziła wobec uczestników szkolenia, 

Ŝe na podstawie projektu budŜetu moŜna finansować zadania jeśli mają one charakter 

ciągły. 

 Radny Pan Zdzisław Duda stwierdził, iŜ w ciągu roku moŜna przeanalizować 

wszystkie wydatki programu, taka sytuacja miała miejsca w poprzedniej kadencji. 

W związku z tym, Ŝe więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono Pan Przewodniczący 

poddał pod głosowanie przyjęcie  dla Miasta Kłodzka Gminnego Programu  Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XIX/157/2008 (zał. nr 11). 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego 

między; Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha 

Korfantego, Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami fortu Owcza Góra, 

zabudową przy ul. Śląskiej, ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, 

ulicą Kwiatową, Potokiem Jawornik, granicami miasta, terenami wojskowymi             

i ul. Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku w zakresie  zmiany przeznaczenia 

terenów bezpośrednio przyległych do fortu Owcza Góra, druk nr 165 (zał. nr 

12). 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska  i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

 Radny Pan Leszek Michalski wyjaśnił, iŜ związku z tym, Ŝe proponowany projekt 

uchwały dotyczy obszaru, który znajduje się na terenie Fortecznego Parku Kulturowego,  

a wszelkie zamierzania dot. jego obszaru  powinny posiadać opinię Rady Naukowo – 

Konsultacyjnej FPK, jako członek tejŜe Rady wysłał do członków projekt uchwały wraz  

z załącznikami. 18 członków Rady Konsultacyjnej nie wniosło zastrzeŜeń do tego projektu 

uchwały.  

 Radny Pan Janusz Kocoń odniósł się do załącznika graficznego do projektu 

uchwały, który jest nieaktualny, bowiem zaznaczone jest na nim os. Gagarina                         

i przedszkole, którego nie ma, jest w tym miejscu schronisko.  

 Pan Rafał Batóg – kierownik wydziału gospodarki gminnej i remontów wyjaśnił,  

iŜ załącznik graficzny określa połoŜenie terenu, nie istotne jest w tym przypadku 

nieaktualne nazewnictwo czy połoŜenie pewnych obiektów.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, iŜ na mapie zaznaczono linią obszar 

który objęty jest zmianą planu i jest to łąka przyległa do fortu Owcza Góra natomiast            

w tytule uchwały jest zapisane przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego między; Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą 

Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha Korfantego, Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą 

Podgrodzie, granicami fortu Owcza Góra, zabudową przy ul. Śląskiej, ulicą Karola Miarki, 

ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, Potokiem Jawornik.. itd. 

Pan Burmistrz w wyjaśnili, iŜ właśnie o ten teren chodzi. W związku z powyŜszym Pani 

radna uznała, Ŝe skoro chodzi o ten teren, to preambuła do uchwały jest nieaktualna.  

Pan Rafał Batóg wyjaśnił, iŜ uchwała dotyczy zmiany planu, który tak jest tytułowany,   

w § 2 wskazano jakiej części zmiana dotyczy, właśnie tej zaznaczonej na załączniku 

graficznym.  
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Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o to jaka inwestycja będzie realizowana 

na zaznaczonym na załączniku graficznym terenie. 

Pan Burmistrz poinformował, iŜ pojawiło się wielu inwestorów, chodzi o branŜę 

hotelarską.  

 Po tych wyjaśnieniach Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego między; Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą 

Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha Korfantego, Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą 

Podgrodzie, granicami fortu Owcza Góra, zabudową przy ul. Śląskiej, ulicą Karola Miarki, 

ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, Potokiem Jawornik, granicami miasta, 

terenami wojskowymi i ul. Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku w zakresie  zmiany 

przeznaczenia terenów bezpośrednio przyległych do fortu Owcza Góra, druk nr 165. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XIX/158/2008 (zał. nr 13). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru południowo – 

zachodniej części miasta Kłodzka” oraz „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu połoŜonego między ulicami: Spółdzielczą, Rodzinną, 

Łąkową i Objazdową w Kłodzku” – kwartał ograniczony ulicami Przyjaciół 

Dzieci, Rodzinną, Łąkową  i Spółdzielczą, druk nr 166 (zał. nr 14). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska  i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XIX/159/2008 (zał. nr 15). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za korzystanie z miejsc 

noclegowych   

w Szkolnym Schronisku MłodzieŜowym w Kłodzku, druk nr 169 (zał. nr 16). 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. 

 Opinię pozytywną wydała równieŜ Komisja Edukacji i Kultury o czym 

poinformował, jej Przewodniczący radny Pan Leszek Michalski. Stwierdzono, Ŝe wzrost 

cen noclegów w schronisku młodzieŜowym jest niewysoki, oscyluje w granicach 

wysokości inflacji i nie będzie stanowić bariery dla młodzieŜy szkolnej w głównej mierze 

korzystającej z tego schroniska. 
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Radni nie wnieśli uwag do proponowanej uchwały. Przewodniczący Pan H. Urbanowski 

poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie:  za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XIX/160/2008 (zał. nr 17). 

Przerwa w obradach od godz. 1530 do godz. 1540. 

 

18. Interpelacje i zapytania radnych.  

 Radna Pani Teresa Ludwin poprosiła o wyjaśnienie sytuacji w budynkach na  

ul. Korytowskiej. Mieszkańcy zgłaszają, Ŝe te zasoby mieszkaniowe nie są prawidłowo 

wykorzystywane, bowiem mają miejsce takie sytuacje w których zamieszkujący nie płacą 

za swoje lokale lub zamieszkują w tych mieszkaniach inne osoby. Pani radna prosi  

o sprawdzenie tej sprawy i pisemne poinformowanie.  

 Radna Pani Danuta Kołt równieŜ wystąpiła w tej sprawie, bowiem miała podobne 

sygnały od mieszkańców, ponadto są sytuacje, Ŝe osoby, które otrzymały tam 

mieszkania, obecnie zamieszkują na terenie miasta a mieszkania przy ul. Korytowskiej 

poddzierŜawiają. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski zapytał o stan prawny ul. Lutyckiej oraz  

o moŜliwość ustalenia podstawy prawnej przejazdu przez Kłodzko tranzytu cięŜkiego. Pan 

radny poruszył równieŜ kwestię waŜenia samochodów, pyta jak wygląda sytuacja od 

strony Kudowy, czy Wojewoda wykonuje obowiązki ustawowe waŜenia samochodów.  

 Radny Pan Adam Kwas zapytał czy przy ul. Boh. Getta, na przeciwko boiska, 

zamierzona jest budowa  parkingu i jak to się ma do akcji bezpieczne boisko, czy 

ewentualnie boisko będzie chronione przed hałasem i kurzem. 

 Radny Pan Janusz Kocoń zapytał Pana Burmistrza jakie gminy są zainteresowane 

projektem wspólnej budowy pływalni w Kłodzku, czy w tej kwestii zostało juŜ coś 

ustalone.  

Kolejna sprawa to brudna flaga wisząca na budynku KOK. 

 Radna Pani Zdzisława Górska zwróciła uwagę na nieprzestrzeganie przez 

kierowców znaku zakazu wjazdu na most nad Młynówką – prosi Pana Komendanta StraŜy 

Miejskiej o interwencje w tej sprawie. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń w punkcie sprawy róŜne będzie chciał 

poruszyć sprawę Biuletynu Informacji Publicznej prosi zatem o przyniesienie na sesję 

umowy na obsługę BIP. 

 Pan Burmistrz B. Szpytma przystąpił do udzielenia odpowiedzi na zadane pytania.  

Polecił Pani ElŜbiecie Grzybek – Kierownikowi Referatu ds., Mieszkaniowych sprawdzenie 

sytuacji z mieszkaniami na ul. Korytowskiej. 

Odnośnie podstaw prawnych ruchu cięŜarowego niestety nie ma takiego obowiązku, to 

gmina moŜe ograniczać ruch na swoich drogach waŜąc wcześniej samochody. 
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Ograniczenia te mogą dotyczyć wagi tj. nacisku na oś i takie ograniczenia burmistrz 

zamierza wprowadzić. Pan Burmistrz Wójcik prowadzi w tej chwili rozmowy z dowódcą 

batalionu w temacie przejęcia terenu powyŜej ul. Mickiewicza. Dyrektor Dróg Krajowych          

i Autostrad Rejonu we Wrocławiu zapewniła, Ŝe jeśli gmina będzie posiadała grunt to za 

swoje środki wybudują wagę do waŜenia aut. Sprawdzi natomiast Pan Burmistrz czy na 

przejściu granicznym wpuszczane są przeładowane tiry.  

W kwestii bezpiecznego boiska przy Szkole Podstawowej Nr 6 Burmistrz wyjaśnił,                  

iŜ rzeczywiście w planie jest budowa parkingu. Boisko jest ogrodzone ze wszystkich stron 

wysoką siatką, wejścia będą tylko dwa od strony szkoły i po środku boiska – nie od 

strony parkingu, a więc bezpieczeństwo dzieci będzie zapewnione. Boisko jak i szkoła 

umiejscowione jest przy jednej z głównych ulic miasta, a więc kurz, spaliny i hałas 

związany z ruchem w jakimś stopniu będzie doskwierał. Jednak ruch na parkingu nie 

powinien być uciąŜliwy dla uŜytkowników boiska. 

Odnośnie budowy pływalni, Burmistrz działa dwutorowo, pragnie wykorzystać wszystkie 

moŜliwe elementy dofinansowania – wygląda na to, Ŝe będzie cięŜko otrzymać środki – 

wszyscy twierdzą, Ŝe jest to luksus i trzeba za niego samemu płacić. Jednak, aby nie 

zaniechać programów unijnych będą składane wnioski o dofinansowanie. Rozmowy 

prowadzane są z następującymi gminami: Bardo, Ząbkowice, Szczytna, Bystrzyca 

Kłodzka. 

W kwestii wiszącej flagi przy budynku KOK, Pan Burmistrz zobowiązał obecną na sesji 

dyrektor muzeum, aby poinformowała dyrektora KOK, aby zdjął flagę bowiem nie ma 

święta, a jeŜeli chce być pod auspicjami polskiej flagi to niech ją upiorą.  

 Pan Rafał Batóg udzielił  wyjaśnień odnośnie ulicy Lutyckiej. Poinformował,               

iŜ ulica Lutycka stanowi własność gminy miejskiej Kłodzko, to była droga krajowa, 

nastąpiła zmiana klasyfikacji drogi na status drogi gminnej zatwierdzony uchwałą rady               

i stanowi własność gminy miejskiej Kłodzko więc sytuacja prawna jest uregulowana. Pan 

Burmistrz dodał, iŜ gminie zaleŜy bardzo, aby zlokalizować wagę od strony                        

ul. Mickiewicza. 

 Pan Piotr Występski – Komendant StraŜy Miejskiej odniósł się do ruchu                  

w obrębie kłodzkiej starówki. Od ubiegłego roku zmieniło się oznakowanie kłodzkiej 

starówki m.in. zmianie uległ kierunek ruchu na ul. Wodnej. Obowiązuje ona w dół czyli od 

Pl. B. Chrobrego w kierunku ul. Zofii Stryjeńskiej, wcześniej wjazd był od ul.                        

Z. Stryjeńskiej na ul. Wodną do Pl. Chrobrego i ul. Łukasińskiego. Niestety zdarza się tak, 

Ŝe kierowcy w dalszym ciągu jeŜdŜą na pamięć nie przestrzegając znaku drogowego. 

JeŜeli na takie zdarzenie trafi patrol StraŜy Miejskiej czy policji stosowane są mandaty 

karne. Pan Komendant wyjaśnił dlaczego ruch drogowy w tym rejonie został zmieniony, 

otóŜ intencją studium rozwiązywania ruchu kołowego w mieście było to, aby mieszkańcy  

i turyści odwiedzający nasze miasto wjeŜdŜający w rejon starówki od ulicy Traugutta, 
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którzy nie mogą  zaparkować pojazdu na parkingu na przeciw pałacu Walisów, udając się 

dalej ulicą jednokierunkową mieli informacje gdzie znajduje się następny parking. 

Następny parking znajduje się pod twierdzą, jeŜeli tam nie ma miejsca jest kolejny znak 

drogowy „parking 300 m” pojazdy przejeŜdŜają za ratuszem udając się w dół ul. Wodną 

wjeŜdŜając w ul. Zofii Stryjeńskiej, gdzie miejsc do parkowania jest odpowiednia ilość.  

 

19. Wnioski i oświadczenia radnych.  

 Radny Pan Stanisław Ferenc oświadczył, iŜ popiera budowę boisk. Sugeruje, aby  

w ramach programu „Blisko boisko”  w górnej części Parku Przyjaźni Wojsk Górskich 

powstało boisko sportowe do piłki noŜnej i ręcznej.  

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń złoŜył wniosek do Burmistrza Miasta 

Kłodzka za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Miejskiej z Klubu PO, KKO i PSL 

którzy wnoszą o przygotowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku w sprawie 

przekształcenia zakładu budŜetowego pn. Ośrodek Sportu i Rekreacji w Kłodzku po 

przeprowadzeniu jego likwidacji w jednostkę budŜetową pn. Ośrodek Sportu i Rekreacji  

w Kłodzku. Przekształcenie o którym mowa winno nastąpić do dnia 30.06.2008r. zgodnie  

z projektem uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 02.08.2006r. druk nr 505. Kluby 

wnoszą równieŜ o jednoczesne przygotowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku  

w sprawie nadania statutu jednostce budŜetowej OSiR z uwzględnieniem art. 1 i art. 42 

ustawy o kulturze fizycznej. Zmiana sytuacji prawnej jednostki pozwoli na prawidłową 

realizację zadań samorządu w zakresie sportu i rekreacji oraz pozwoli na przejrzyste 

prowadzenie finansów w tym zakresie. 

 Następnie oświadczenie złoŜył Przewodniczący Rady Pan Henryk Urbanowski. 

Poinformował, iŜ posiada uprawnienia konstrukcyjno – budowlane, jest członkiem 

Dolnośląskiej Izby InŜynierów Budowlanych, posiada uprawnienia wyŜsze BHP, prowadzi 

nadzory budowlane nad robotami remontowo – budowlanymi urzędu miasta i wielu 

placówek oświatowych na terenie miasta Kłodzka. Dochodzą do Pana Przewodniczącego 

pytania dlaczego zarabia na instytucjach. OtóŜ Pan Przewodniczący wyjaśnił, iŜ zgłosiły 

się: Szkoła Podstawowa Nr 3, Szkoła Podstawowa nr 7, Szkoła Podstawowa Nr 6, 

Przedszkole Nr 4, aby prowadził  nadzory nad robotami remontowo - budowlanymi nie 

objętymi przetargami. Roboty te i nadzory Pan Przewodniczący prowadzi nieodpłatnie – 

na co są dokumenty. 

 

20. Sprawy róŜne. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała pana Burmistrza o to na jakiej zasadzie 

przekazano Panu Stanleyowi  lokal uŜytkowy połoŜony w Kłodzku  przy ul. Kościelnej. 

Pani radna złoŜyła oficjalną skargę na Sekretarza Urzędu. Zaproszono ją                              

i przewodniczącego Komisji Edukacji i Kultury na godz. 900 jako ciało doradcze do 
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rozstrzygnięcia konkursu ofert na wypoczynek zimowy dla dzieci i młodzieŜy. Posiedzenie 

nie  mogło się odbyć o godz. 900 poniewaŜ do godziny 1025 nie było Pana Sekretarza, 

który miał zamknięte oferty konkursowe.  

Następnie Pani radna zwróciła się zapytaniem do Pana Przewodniczącego, bowiem została 

posądzona przez ludzi, którzy zgłaszają się do radnych o nepotyzm, o kumoterstwo  

i o zatajanie spraw o których na pewno wie. Pyta więc Pana Przewodniczącego Rady 

Miejskiej czy prawdą jest, Ŝe w okresie ostatnich 12 miesięcy czterech członków swojej 

rodziny znalazło zatrudnienie w jednostkach podległych ratuszowi. Pani radna oficjalnie  

o tym nie i nie wie czy jest toa prawdą, wie tylko o jednym członku rodziny. Więc 

doniesiono, Ŝe Ŝonę zatrudnił Pan Przewodniczący w Szkole Podstawowej nr 3, jedną              

z córek zatrudnił w OSiR, zięcia w spółce wodociągi kłodzkie i kolejną córkę w Szkole 

Podstawowej Nr 6. Pani radna oświadczyła, Ŝe nie jest to złośliwość z jej strony                    

w stosunku do Przewodniczącego tylko są to najnormalniejsze pretensje młodych ludzi            

z miasta Kłodzka, którzy od lat bezskutecznie poszukują pracy, którzy obracali się w tych 

samych zakładach pracy, w urzędzie miasta równieŜ wiele razy składali oferty – nie 

znaleźli jednak zatrudnienia. PoniewaŜ Pani radna została postawiona w tak niesmacznej 

sytuacji obiecała, Ŝe na pewno zapyta na sesji i na pewno odpowiedź będzie udzielona. 

Pani radna przeprasza jeśli Pan Przewodniczący poczuł się obraŜony. 

 Przewodniczący Pan H. Urbanowski wyjaśnił,  iŜ nie czuje się obraŜony, a pytania 

się spodziewał. OtóŜ poinformował, iŜ zięć pracuje w banku, Ŝona jest na emeryturze, 

pracowała w Szkole Podstawowej Nr 3 przez 3 miesiące w zastępstwie jako pomoc 

kuchenna, jedna córka od listopada 2006 roku pracuje jako księgowa w OSiR, stanowisko 

objęła z konkursu, wcześniej pracowała w Stowarzyszeniu Gmin Ziemi Kłodzkiej, córka 

najmłodsza w tym roku kończy anglistykę, złoŜyła do 10 szkół CV, otrzymała 8 propozycji 

przyjęcia do pracy w charakterze nauczyciela języka angielskiego od 1 lutego przyjmie ją 

dyrektor SP Nr 6. Trzecia córka pracuje w PZU SA.  

 Radna Pan Teresa Ludwin stwierdziła, iŜ plotka moŜe zabić. Ponadto Pani radna 

poinformowała, iŜ 26 lutego o godz. 1000 w hali sportowej OSiR  odbędzie się duŜa 

impreza dla dzieci i młodzieŜy niepełnosprawnej, zaproszonych jest 250 dzieci. Jest to 

impreza, która łączy, a nie dzieli. Patronat nad imprezą objął Burmistrz Miasta za co Pani 

radna bardzo dziękuje, swoją pomoc zaproponowało biuro poselskie posła Jakuba Szulca 

oraz radni miejscy, ogromną pomoc udzielił Pan J. Dziewiecki oraz Pani Danuta Kołt – za 

wszelkie wsparcie Pani Teresa Ludwin serdecznie dziękuje. 

 Radna Pani Zdzisława Górska złoŜyła podziękowania burmistrzowi Panu 

Witoldowi Krzelowskiemu i Panu Pawłowi Popielowi za sporządzony scenariusz połączenia 

dwóch placówek oświatowych. Pani radna optuje za tym, aby inwestować w ucznia, a nie  

w utrzymanie budynków.  
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 Radny Pan Zdzisław Duda podziękował Panu Burmistrzowi za podjęcie decyzji  

w sprawie braci Kurowskich. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń stwierdził, iŜ nie są spełnione warunki 

umowy przez firmę Salus – dotyczy to niewłaściwego przechowywania worków z piaskiem  

i solą, ponadto jest wiele uwag od mieszkańców dotyczących sprzątania chodników, czy 

przeprowadzanie niefachowej przycinki drzew. Radny prosi o zwrócenie uwagi na ten stan 

rzeczy i wyciągnięcie konsekwencji. Pan Wiceprzewodniczący prosi o dostarczanie umowy 

na prowadzenie BIP, skoro dziś jest juŜ za późno to prosi, aby dokumenty były                          

w przegródce radnego w dniu jutrzejszym. Pyta o nie dlatego, bowiem chce sprawdzić 

ceny, wygląda na to Ŝe oferta NATE GATE była tańszą ofertą niŜ Dialogu, z BIP jest 

prawdopodobnie podobna sytuacja. Sprawa ta zostanie skierowana do Komisji 

Rewizyjnej. Pan radny pyta czy prawdą jest, Ŝe Dialog zaŜyczył sobie osobne 

pomieszczenie w urzędzie na serwerownię.  

 Radny Pan Adam Kwas ogłosił, iŜ planuje zwołać posiedzenie Komisji Rewizyjnej  

w poniedziałek 4 lutego na godz. 1300, materiały zostaną wysłane pocztą elektroniczną 

jeśli ktoś nie ma, otrzyma je pocztą tradycyjną. Są pilne sprawy związane ze skargami, 

zatem Pan radny prosi o punktualne przybycie, wcześniej zbierze się zespół, który zajmie 

się jedną ze skarg, która juŜ dość długo zalega.  

 Pan Burmistrz B. Szpytma  odpowiedział na Pytanie radnej Pani C. Włodarczyk 

odnośnie wykupu sklepu przy ul. Kościelnej, odbyła się procedura wykupienia na rzecz 

najemcy, otóŜ nabył go Pan Stanley w prawie pierwokupu.  

Odnośnie skargi na Pana Sekretarza, to rzeczywiście spóźnił się na otwarcie ofert, dostał 

informację od sekretarza Kapituły Orderu Uśmiechu i musiał być w Świdnicy, niefortunnie 

nie dograł tych terminów  – wszystkich oczekujących na otwarcie sejfu Pan Burmistrz 

serdecznie przeprosił. 

Co do oczyszczania miasta, Burmistrz dziękuje za te uwagi, zobowiązał Pana Rafała 

Batoga do dopilnowania tych kwestii. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ w procedurze przetargowej NATE GATE złoŜył ofertę droŜszą. 

Po przetargu złoŜył jeszcze jedną ofertę – tańszą. 

Pan AwiŜeń wtrącił, iŜ nie było przetargu. Pan Burmistrz poprawił się, iŜ było zapytanie  

o cenę.  

  Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski swoją wypowiedź chciałby zacząć 

jako były dyrektor i oczyścić Pan Przewodniczącego od podejrzeń nepotycznych i 

potwierdzić, Ŝe Pan Henryk Urbanowski jako przewodniczący Komitetu Rodzicielskiego 

Kłodzkiej Szkoły Przedsiębiorczości przez ponad 5 lat przygotowywał doradztwo 

budowlane, ekspertyzy głównie popowodziowe, wykonywał równieŜ kosztorysy – co robił 

nieodpłatnie jako swój wkład do Komitetu Rodzicielskiego Kłodzkiej Szkoły 

Przedsiębiorczości. 
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Pan Burmistrz odniósł się do przygotowanego scenariusza postępowania                     

z zamiarem utworzenia zespołu szkół jako jednostki zarządzającej połączonych dwóch 

szkół: Gimnazjum nr 2 i Szkoły Podstawowej nr 7 z zachowaniem odrębności tych szkół. 

Zyskujemy wówczas jedną silną jednostkę w którą moŜna inwestować jako, ąe na terenie 

Szkoły Podstawowej nr 7 jest duŜy plac – czego nie ma w Gimnazjum nr 2, nie ma tam 

sali gimnastycznej. Na razie jest to faza rozmów, odbyło się spotkanie z dyrektorami 

obydwu szkół, odbędzie się zebranie z radą pedagogiczną SP nr 7.  Z samą uchwałą               

o zamiarze połączenia placówek burmistrz wystąpi w lutym. Uchwała o utworzeniu 

powstałaby w marcu, w miesiącu kwietniu rozpisanoby konkurs na dyrektora zespołu 

szkół z zachowaniem odrębności obydwu placówek, z zachowaniem imienia jednej                       

i drugiej szkoły, z zachowaniem odrębności rad pedagogicznych, rad rodziców, 

samorządów  uczniowskich nawet pieczęci łącznie  

z ceremoniałem obydwu szkół. Zespół szkół byłby tylko jednostką do celów 

zarządzających  

i ekonomicznych jako jeden pracodawca.  

 Burmistrza Pan Bogusław Szpytma uznał pomysł utworzenia zespołu szkół za 

słuszny, nie tylko ze względów oszczędnościowych. Wydaje się bowiem, Ŝe te dwie 

jednostki troszkę osłabły z róŜnych względów, demograficznych z tego powodu, Ŝe są na 

obrzeŜach miasta, Ŝe trudniej dojechać, Ŝe nie są centrami wydaje się, Ŝe tendencja jest 

stała od 2004 roku zniknęło z tych szkół prawie 30% uczniów, a stany nauczycielskie są 

nadal utrzymywane. Krok ten burmistrzowi się bardzo podoba, wzmocni to bowiem jedną 

jednostkę, będą większe środki na zespół szkół. MoŜna się spodziewać równych opinii 

jednak za połączeniem przemawiają bardzo racjonalne względy. Decyzja wydaje się być 

słuszna, wzmocni jednostkę która ma  powstać, przy czym zostanie zachowany stan 

zatrudnienia  nie będzie zwolnień z tego powodu nauczycieli i pracowników – stanie się  

to z duŜą korzyścią dla jakości produktu oświatowego. Pan Burmistrz podziękował Panu 

burmistrzowi Krzelowskiemu i Panu Popielowi za pomysł i juŜ wykonaną pracę. Pan 

Burmistrz liczy na to, Ŝe we wrześniu przyszłego roku będzie miał przyjemność otwierać 

nowy rok szkolny w miejskim zespole szkół. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk podkreśliła, iŜ gdyby nie pomysł połączenia 

dwóch szkół w zespół to za dwa lub trzy lata groziłoby nam zamknięcie dwóch szkół,                

a tak będą połączone dwie grupy wiekowe dzieci i młodzieŜy po jednym szyldem.  

 Radny Pan Zdzisław Duda zapytał o to kiedy przewidywane jest zakończenie 

robót w budynku przy ul. Łukasińskiego i oddanie mieszkań do uŜytku. 

 Pan Burmistrz Szpytma poinformował, iŜ prace trwają w przetargu podany jest 

termin zakończenia robót na miesiąc czerwiec, ale wszystko wskazuje na to, Ŝe prace 

zostaną zakończone wcześniej. 
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Radna Pani Zdzisława Górska zapytała o termin składania oświadczeń 

majątkowych. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, iŜ oświadczenia majątkowe naleŜy składać do końca 

kwietnia br., naleŜy teŜ pamiętać o złoŜeniu oświadczenia lustracyjnego. Natomiast 

informacje, które otrzymali poszczególni radni dotyczą uwag Urzędu Skarbowego do 

składanych oświadczeń majątkowych za 2006 rok, radni otrzymali je w tym celu, aby                

w oświadczeniu za 2007 rok nie powielać tych samych błędów. 

Ponadto Pan Przewodniczący przedstawił kilku komunikatów: 

- Fundacja KrzyŜowa , Burmistrz Miasta Kłodzka oraz Dyrektor Muzeum Ziemi Kłodzkiej 

zapraszają na prezentację dwujęzycznej publikacji „Przewodnik po świecie kłodzkich 

Ŝydów” tj. w piątek 25 stycznia o godz. 1700 w Muzeum Ziemi Kłodzkiej 

- Instytut Nauk Prawnych PAN zaprasza radnych na III semestralne podyplomowe studia: 

prawo samorządowe, zarządzanie w polskiej administracji publicznej a wspólnota 

europejska materiał znajduje się do wglądu w biurze Rady Miejskiej, 

- 08 stycznia 2008 roku wpłynęło pismo z RIO dot. stwierdzenia niewaŜności części 

uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie innych zwolnień 

w podatku od nieruchomości – uchwałę RIO otrzymają wszyscy radni do wiadomości, 

- 28 stycznia br. odbędzie się debata na temat Wieloletniego Programu Inwestycyjnego 

Województwa Dolnośląskiego – materiał dot. prognoz WPI  znajduje się do wglądu                  

w biurze Rady Miejskiej, 

- do Przewodniczącego wpłynęło pismo od Pana Sławomira Owczarka z prośbą                               

o przekazanie go radnym (zał. nr 18). 

 

21. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan 

Henryk Urbanowski zamknął XIX sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XIX sesję 

Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1700  (1200 – 1700). 
Czas trwania sesji  5  godz.  
 
 
Protokół sporządziła: Barbara Gargasz 

        ….......................... 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Henryk Urbanowski 
 
 
 

 


